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رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

به دو هفته تعطیلی مطلق نیاز داریم
گروه خبر // نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان گفت: عامل مهم بیکاری در استان کمبود نیروهای متخصص 
و ماهر است و نیاز داریم سازمان فنی و حرفه ای نیروهای متخصص را در استان تربیت و زمینه جذب آنها را در 

فعالیت های مختلف فراهم کند. 
  حجت الاسلام و المسلمین دکتر محمد عبادی زاده نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان در دیدار با علی اوسط هاشمی، 
معاون وزیر کار و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور اظهار داشت: استان هرمزگان یکی از استان های دارای 
ظرفیت و پتانسیل سرشار در حوزه های مختلف است که نقش آن در اقتصاد کشور کاملا مشهود است. وی افزود: ما ظرفیت 
صنایع بزرگ را در استان داریم که این صنایع بزرگ نقش مهمی در تولید نیازهای کشور و ارز آوری دارند. نماینده ولی فقیه 

در استان هرمزگان گفت: هرمزگان مطابق آمارهای رسمی متاسفانه شرایط خوبی از لحاظ فقر و بیکاری ندارد و با اینکه 
ما رتبه 4 تولید ثروت هستیم اما در زمینه فقر و بیکاری ما رتبه 3 کشور را داریم که هیچ همخوانی بین این مسائل وجود 
ندارد. عبادی زاده تصریح کرد: اگر بستر صنایع بزرگ در کنار صنایع کوچک و تبدیلی بیاید می تواند نقش مهمی در اشتغال 
استان هرمزگان ایفا کند و مسئله بیکاری و فقر را تا حد زیادی کاهش دهد. وی تاکید کرد: صرفا با صنایع سنگین نمی توان 
این آمار را پایین آورد باید حتما در کنار صنایع سنگین ما صنایع خرد را نیز ایجاد و مدیریت کنیم. به گزارش  تسنیم ؛ امام 
جمعه بندرعباس گفت: عامل دیگر بیکاری در استان کمبود نیروهای متخصص و ماهر است و نیاز داریم سازمان فنی و 

حرفه ای نیروهای متخصص را در استان تربیت و زمینه جذب آنها را در فعالیت های مختلف فراهم کند.

گروه خبــر // رئیس اداره بازرگانی خارجی 
ســازمان صنعت، معدن وتجارت هرمزگان 
گفت  : حمل و انتقال و عرضه کالاهای ملوانی 
در خرده فروشــی ها و... در سطح استان 
بلامانع است و ممنوعیت ومحدودیتی وجود 

ندارد. 
   به گزارش خبرنگار روزنامه دریا ؛ مجید میری 
در جمع خبرنگاران افزود: براساس قانون،  انتقال 
کالاهای ملوانی حتی برای تجارت در ســطح 
اســتان بدون مانع بوده و برای خروج از استان 
بایســتی مابه التفاوت ارزش گمرگی پرداخت 
شــده و با فاکتور ملوانی انتقال داده شــود. وی 
خاطرنشان کرد : ملوانان می توانند 97نوع کالا 

را و به اندازه 30نیســان را در هر سفر با شناور 
ملوانی وارد کنند که در ســال گذشته چهار سفر 
می توانستند در طول سال داشته باشند که امسال 
تاکنون یک ســفر مصوب شده و پیگیر افزایش 
سفرها هســتیم. رئیس اداره بازرگانی خارجی 
ســازمان صنعت، معدن وتجــارت هرمزگان 
گفت : برای ساماندهی کالاهای ملوانی پیگیری 
کردیم و بصورت ابتکاری برای نخستین بار در 
کشور بازارچه ملوانی در تیاب، سیریک، خمیر، 
سیریک و شیو راه اندازی شد. میری افزود: مجوز 
فعالیت پیله وری را در گمرک های خمیر، تیاب 
 وســیریک اخذ کردیم و پیله وران مانند تجار 
می توانند صادرات و واردات داشته باشند که بدنبال 

افزایش سقف آن تا 100میلیون دلار هستیم که در 
سال گذشته 20میلیون دلار بود. وی خاطرنشان 
کرد :پیگیر راه انــدازی بازارچه های مرزی در 
تیاب، خمیر و بندرکنگ هســتیم که بایستی در 
هیئت وزیران طرح و تصویب شود. رئیس اداره 
بازرگانی خارجی سازمان صنعت، معدن وتجارت 
 هرمزگان پیگیری جهت فعال ســازی وتبدیل  
 بندر گوگسر جاسک به بندر چندمنظوره، راه اندازی 
بازارچه های ملوانی گچین، هرمز و بندرعباس، 
 تخصیص ســهمیه 100میلیــون دلاری برای 
پیله وران، افزایش سفرشناورهای ملوانی، توسعه 
پرورش میگو و تشکیل دبیرخانه کمیته کشوری 
میگو در اســتان، افزایش فــروش محصولات 

صادراتی اســتان با حذف واسطه ها را بخشی 
از برنامه های امســال صمت هرمزگان خواند و 
گفت: جلوگیری از خام فروشــی محصولات 
معدنی، کشــاورزی و شیلاتي، پیگیری افزایش 
تولید محصولات صادراتی با استفاده از ظرفیت 
خالی واحدهای تولیدی )تولید بدون کارخانه با 
ثبت برند( و ایجاد بنگاه های تولیدی صادراتی از 

مهمترین برنامه های امسال است.

رئیس اداره بازرگانی خارجی سازمان صمت هرمزگان:

حمل، توزیع و عرضه کالاهای ملوانی در داخل استان بلامانع است 

گروه خبر // رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان گفت: دو هفته تعطیلی مطلق در 
کشور واقعا نیاز است، دو هفته ای تعطیلی 
کامل که ترددها به صفر برســد و کنترل 
شدید اعمال شود نه دوهفته ای که مردم 

عازم سفر شوند. 
  دکتر حسین فرشــیدی در سومین نشست  
سال 1400 با رسانه های استانی و کشوری، 

 افزود: ابتدا روز خبرنگار را به تمامی عزیزان در 
رسانه های اســتانی و کشوری تبریک گفته 
و در ایــن روزهایی که دنیا درگیر ســنگینی 
بار خبرهای نادرست نسبت به درست شده، 
کار شماها در تهیه گزارشهای صحیح، انتقال 
مشکلات و ارائه راهکارها به مسئولین، انتشار 
اخبار مفیــد به مردم و ایجاد توازن در جامعه 
خبری، بسیار مشکل و سخت شده است.وی با 
بیان اینکه امیدوارم با رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی توسط مردم راه ابا عبدالله الحسین )ع( 
را ادامه دهیــم، تصریح کرد: خواهش می کنم 
شهروندان برای ســلامتی خود، همراهان و 

کسانی که برای عزاداری تجمع می کنند، تمامی 
پروتکل ها را رعایت کنید و ناآگاهانه باعث 
انتقال ویروس نشویم.فرشیدی با اشاره به اینکه 
متاسفانه شاهد عدم رعایت دستورالعمل ها در 
این چند روزه در مراسم ها هستیم، اظهار کرد:  

دو هفته تعطیلی مطلق در کشور واقعا نیاز است، 
دو هفته ای تعطیلی کامل که ترددها به صفر برسد 
و کنترل شدید اعمال شود نه دوهفته ای که مردم 
عازم سفر شوند.وی با بیان اینکه قطع زنجیره 
بیماری یک ضرورت است، اضافه کرد: باید 
ترددهاب غیرضروری به استان و حتی پروازها 
محدود شــود.رئیس دانشگاه علوم پزشکی 

هرمزگان با اشــاره به اینکه  به طور میانگین، 
 روزانه ۵0 تخت به بیماران کرونایی اختصاص 
داده ایم، اضافه کرد: تاکنون 3۸هزار و 3۶4 دوز 
واکسن برکت در هرمزگان تزریق شده است که 
معادل 10 درصد کل واکسن ها بوده است.وی 
با بیان اینکه متاسفانه بدتر از سوش دلتا دارد 
به ما نزدیکتر می شود، فقط از طریق شکست 
زنجیره مــی توان از ایــن فاجعه جلوگیری 
کرد، اظهار کرد: همچنان داروی مســتقیمی 
 برای کووید تولید نشــده است. باید رعایت 
پروتکل ها با شــدت بیشــتری انجام شود.

به گزارش ایســنا ؛ فرشیدی با اشاره به اینکه 
سوش دلتا حتی در فضای باز و استفاده از یک 
ماسک می تواند باعث آلودگی فرد شود، عنوان 
کرد: نگران تجمع های عزاداری حتی در فضای 
باز هستیم، متاسفانه در دو هفته اخیر، روزانه 

باعث افزایش فوتی های زیادی بوده ایم.

گروه خبر // دبیر کمیسیون هماهنگی 
بانک های استان هرمزگان با حضور در 
مرکز تجمیعی واکسیناسیون کارکنان 
شــبکه بانکی از روند واکسیناسیون 
کارکنان بانک ها بازدید و از زحمت های 

کادر درمان تقدیر کرد. 
   به گزارش خبرنگار روزنامه دریا؛ عبداله 
آبسواران در این بازدید گفت: کادر درمان 
مانند رزمندگان هشت سال دفاع مقدس 
هســتند که جان خود را در راه سلامت 
مردم قرار داده اند.آبســواران اظهارداشت: 
از ابتدای شیوع کرونا تاکنون کادر درمان 
جان فشانی زیادی انجام داده اند تا بتوانند 
جان شــهروندان را نجات دهند به همین 
دلیل بر ما واجب است که برای همکاری 
بیشتر با کادر درمان پروتکل های بهداشتی 
را رعایت کنیم. وی خاطرنشــان کرد: در 
حال حاضر شرایط کشور در زمینه شیوع 
این ویروس بسیار حاد است و نیاز است 
که واکسیناســیون گروه هــای مختلف با 
ســرعت بیشتری انجام شــود. آبسواران 
ادامه داد: یکی از گروه هایی که در ارتباط 

مستقیم با مردم بوده و در معرض خطر قرار 
دارند، کارکنان شبکه بانکی هستند و نیاز 
بود که واکسیناسیون این گروه با سرعت 

انجام شود.
   وی عنوان کرد: شبکه بانکی در این مدت 
آســیب زیادی دید و تعدادی از کارکنان 

این شــبکه جان خود را از دست دادند.
دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان 
بیان کرد: برای اینکــه خدمتی به کارکنان 
شــبکه بانکی انجام شود، هماهنگی های 
خوبی با مســوولان ذی ربط انجام شد تا 
بتوانیم هر چه سریعتر این قشر از جامعه 

را واکسینه نماییم. آبسواران در پایان گفت: 
آن تعداد از کارکنان شبکه بانکی که در این 
مرحله از واکسیناسیون به دلایل مختلف از 
جمله بیماری نتوانسته اند واکسن دریافت 
نمایند نگران نباشند و به زودی همه آنها 

واکسینه می شوند.

تجلیل رئیس اتحادیه کارگزاران گمرکی  از مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان

  گروه خبر // » عارف شــکرپور «  رئیس اتحادیه کارگزاران 
گمرکی اســتان هرمزگان با اهدای لوح تقدیر و تندیس از 

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان تجلیل کرد.

 به گزارش خبرنگار روزنامه دریا ؛ در این لوح تقدیر آمده است : 
جناب آقای مریدی/  مدیر کل محترم امور مالیاتی استان هرمزگان

 با سلام و تحیات /  امروزه مشارکت مردم در امر پرداخت مالیات 
 از شاخصه ها و معیارهای مهم سنجش پیشرفت جوامع به شمار 
می رود. همچنین افزایش رضایتمندی مودیان و کاهش هزینه های 
اخذ مالیات از برنامه های دولت در امر مالیات ستانی می باشد. بر 
این اساس از عزم و اراده جنابعالی و همکاران پرتلاشتان در راستای 
توســعه و ترویج فرهنگ مالیاتی و جلب رضایت و ارتقاء کیفیت 
ارائه خدمات به اعضای این اتحادیه و ایجاد بســترهای فرهنگی 
مناسب، زمینه ارتقاء و اعتماد اتحادیه کارگزاران گمرکی بندرعباس 
به دستگاه مالیاتی استان را فراهم نموده اید. بی شک با وجود مدیران 
متعهد و متخصص استان هرمزگان در تمام عرصه ها، سربلند موفق 
خواهد ماند؛ چراکه حیات و بالندگی و استقلال مرهون کار، تلاش و 
صداقت است. امیدواریم تلاش و کوشش خستگی ناپذیر  همواره در 
جهت تکریم مودیان با رعایت حقوق متقابل و حقه دولت که موجب 

آبادانی و پیشرفت استان می گردد، موفق و موید باشید.
عارف شکرپور 

 رئیس اتحادیه کارگزاران گمرکی استان هرمزگان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

به دو هفته تعطیلی مطلق نیاز داریم

توسط دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های هرمزگان انجام شد 

بازدید از روند واکسیناسیون کارکنان شبکه بانکی استان

معاون پشتیبانی وتوسعه مدیریت  تامین اجتماعی هرمزگان معرفی شد
گروه خبر // طی مراسمی با حضور مدیرکل تامین اجتماعی 
هرمزگان، » عیسی طاهری « به عنوان معاون پشتیبانی و 
توسعه مدیریت  تامین اجتماعی هرمزگان منصوب و معرفی 

شد.
   به گزارش خبرنگار روزنامــه دریا ؛ » عباس اکبری « در این 
مراسم طی سخنانی اظهار داشت: به منظور تحقق شایسته سالاری 
در انتصابات سازمانی، آزمون طرح مدیران آینده و کانون ارزیابی 
توسط سازمان سنجش و سازمان مدیریت صنعتی  بدون دخالت 
مدیران استانی و ستادی سازمان تامین اجتماعی انجام شد.وی با 
بیان اینکه طرح مدیران آینده و کانون ارزیابی با لحاظ سوابق افراد 
و شرایط احراز پست در دستور کار قرار دارد. گفت: در سطح این 
استان، نیروهایی به لحاظ توانمندی و شایستگی وجود دارد که باید 
با ایجاد سازوکارهای مناسب از ظرفیت سرمایه های انسانی استفاده 

شود.عباس اکبری اظهار داشت: تغییرات مدیریتی در مسیر تحقق 
استراتژی های سازمانی و برنامه های عملیاتی صورت می گیرد تا 
رویه و سیاست جدیدی برای بهبود امور در دستور کار قرار گیرد.
 مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان با تاکید برضرورت استفاده از 
تکنولوژی ها و مدل های روز جهانی خاطرنشان کرد: طی مدت 
اخیر ساختار این اداره کل مهندسی مجدد شد و تشکیلات به سه 
معاونت و چندین اداره ارتقاء یافته اســت. از این پس نیز روی 
ساختار و تشکیلات جدید شــعب به لحاظ چیدمان فیزیکی و 
نیروی انســانی کار خواهد شد.عباس اکبری ارائه خدمات از راه 
دور و فرهنگ ســازی را به عنوان دو اولویت مهم در شــرایط 
شــیوع بیماری کووید 19 مورد تاکید قــرار داد و گفت: در این 
شــرایط باید تغییر اساسی در رویه ها شــکل گیرد تا از ناحیه 
این بیماری دچار آســیب نشــویم و بین مخاطبان سازمان نیز 

برای اســتفاده از خدمات غیرحضوری اعتمادسازی انجام شود.
مدیــرکل تامین اجتماعی هرمزگان با تقدیر از تلاش های کمیته 
انتصابات این اداره کل و حمایت های مدیران ارشــد و ســتاد 
 سازمان تامین اجتماعی برای اعمال مدل جدید انتصابات با لحاظ 
شــاخص های شایســته ســالاری ابراز امیدواری کرد، معاون 
جدید پشــتیبانی و توسعه مدیریت   در مسیر تحقق برنامه ها و 
پیشرفت سازمان موفق باشد.شــایان ذکر است، عیسی طاهری  
سوابقی همچون رییس اداره امور مالی اداره کل تامین اجتماعی 
هرمزگان، کارشناس ارشد ترازنامه اداره کل  و مسئول واحد امور 
مالی شــعبه میناب را در کارنامه خود دارد.در پایان این مراسم، 
 با ابلاغ حکمی از ســوی مدیرکل تامیــن اجتماعی هرمزگان، 
»عیسی طاهری« به عنوان معاون پشتیبانی و توسعه مدیریت اداره 

کل تامین اجتماعی هرمزگان  منصوب و معرفی شد.

 انتقاد نماینده ولی فقیه 
از عدم تربیت نیروهای ماهر در هرمزگان

فنی و حرفه ای نیروهای متخصص را در استان تربیت و زمینه جذب آنها را در فعالیت های مختلف فراهم کند

رییس مجمع نمایندگان هرمزگان عنوان کرد 

مطالبه از آیت الله رییسی برای استفاده از هرمزگانی ها در دولت 
صفحه 1 را بخوانید

گروه خبر // رییس مجمع نمایندگان هرمزگان گفت: در 
جلسه مجمع که با حضور هر 5 نماینده استان برگزار شد، 
همگرایی حداکثری به منظور تحقق مطالبه بهره گیری از 
نیروهای هرمزگانی در دولت آقای رییسی مورد تأکید 

قرار گرفت . 
   احمد مرادی اظهار کرد: نشست مجمع نمایندگان استان در 
مجلس شورای اسلامی برگزار شد.وی درباره محورهای این 

نشست، عنوان داشت: همگرایی حداکثری به منظور مطالبه از 
دولت جدید به منظور اســتفاده از نیروهای توانمند و شایسته 
هرمزگانی در سطح معاونان برخی از وزرا از جمله موضوعات 
مورد تأکید هر ۵ نماینده استان بود که با جدیت مورد پیگیری 
قرار خواهد گرفت.رییس مجمع نمایندگان هرمزگان که ریاست 
هیأت تحقیق و تفحص از ســازمان منطقه آزاد قشم را نیز بر 
عهــده دارد، ادامه داد: در نشســت مجمع نمایندگان گزارش 

کاملی از فرآیند تحقیق و تفحص از سازمان منطقه آزاد قشم 
و تخلفات مشهود در آن را نیز ارائه کردم تا نمایندگان استان 
در جریان کامل مســائل مرتبط با این جزیره قرار بگیرند.به 
گزارش فارس؛ مرادی خاطرنشان کرد: تشکیل جلسه اتاق فکر 
مشاوران نمایندگان درباره ارزیابی عملکرد مدیران استان نیز در 
این نشست نهایی شد تا بتوانیم بررسی همه جانبه ای نسبت به 

کارکرد مدیران استان داشته باشیم.

رییس مجمع نمایندگان هرمزگان  عنوان کرد

مطالبه از آیت الله رییسی برای استفاده از هرمزگانی ها در دولت 



مدیرکل استاندارد هرمزگان خبر داد 
تشدید بازرسی های استاندارد در هرمزگان 

  گروه خبر // مدیرکل اســتاندارد هرمزگان گفت: با توجه 
به اهمیت رعایت اســتاندارد در سلامت جامعه، بازرسی های 
اســتاندارد در یک ماه اخیر در هرمزگان تشدید شده و این 
روند ادامه خواهد داشــت. محمد کمالی در یک گفت و گوی 
رسانه ای اظهار کرد: اداره کل استاندارد مسؤولیت های مهم و 
اساســی در زمینه صیانت از حقوق مصرف کنندگان بر عهده 
دارد و این مهم بخشــی از حقوق عامه بشمار می رود.وی با 
اشاره به نقش استاندارد در کیفیت سنجی واردات و صادرات 
کالاها به کشــور، عنوان داشــت: ضوابط و اســتانداردهای 
مشــخصی در زمینه واردات به کشور و صادرات از ایران به 
دیگر کشــورهای جهان وجود دارد که سنجش آن و صدور 
مجوزهای مرتبط با واردات و صادرات نیز بر عهده استاندارد 
است.مدیرکل استاندارد هرمزگان ادامه داد: طی یک ماه اخیر 
فرآیند نظارت های مرتبط با ســنجش اســتاندارد در استان 
تشدید شــده به طوری که نظارت بر استاندارد آسانسورها، 
بازرسی از جایگاه های سی ان جی، شهربازی های محله ای، 
آزمایشگاههای مخازن سی ان جی، پمپ های بنزین و کیفیت 
سوخت، مشتقات نفتی، کارخانه های تولیدی مختلف در استان 
و بازدیدهای بازار را افزایــش داده ایم.به گزارش فارس ، به 
گفته کمالی، 13 شــرکت بازرسی و 34 آزمایشگاه همکار با 
اداره کل اســتاندارد هرمزگان همکاری دارند که کیفی سنجی 
فعالیت همین شــرکت ها و آزمایشگاه ها نیز در حال رصد و 

ارزیابی قرار دارد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری خبر داد 
تشدید نظارت 

بر توزیع مرغ از طریق سامانه رهگیری پست
  گروه خبر // معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان گفت: بــا بکارگیری ظرفیت رهگیری ســامانه 
پســت، نظارت و بازرسی بر شــبکه توزیع مرغ در استان 
تشــدید می شود. ایرج حیدری در نشست ستاد تنظیم بازار 
هرمــزگان افزود: چرخه تولیــد و توزیع مرغ در هرمزگان 
از طریق ســامانه پست به صورت مستمر رصد می شود تا 
تخلف های احتمالی در زمینه عرضه خارج از شــبکه این 
محصول کاهش  یابد.وی بیان داشت: دستگاه های اجرایی 
ذیربط هرمزگان به ویژه تعزیرات حکومتی باید نظارت های 
میدانی خود بر بازار مرغ از تولید تا عرضه را تشــدید کنند 
تا از بروز تخلف  در بازار این کالای مهم جلوگیری شــود. 
معاون هماهنگــی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان با 
 تاکیــد بر تامین پایدار مرغ مورد نیاز اســتان تصریح کرد: 
دستگاه های متولی اســتان به ویژه جهاد کشاورزی موانع 
پیش روی واحدهــای مرغداری را برای ایجاد زمینه تولید 
پایدار این محصول مرتفع کنند.حیدری یادآورشــد: تامین 
جوجه یک روزه و نهاده های مورد نیاز مرغداران اســتان 
هرمــزگان به صورت ویژه در دســتور کار دســتگاه های 
اجرایی ذیربط قــرار گیرد.به گزارش ایرنا ؛ وی همچنین با 
اشــاره به اهمیت تامین اقلام ضروری ویژه ماه محرم گفت: 
دســتگاه های اجرایی با توجه بــه افزایش تقاضای برخی 
اقــلام ضروری همزمان با ماه محرم تدابیر لازم را در زمینه 

تامین به موقع این اقلام اتخاذ کنند.
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سرمقاله

  حضور ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران در برخی از 
مراکز  تزریق واکسن کرونا و بازدید از بخش کرونای بیمارستان 
امام خمینی )ره( تهران نشــان داد این رئیس جمهور برخلاف 
رئیس جمهور ســابق مرد میدان است و نمی خواهد از داخل 
اتاق، کشــور را مدیریت کند. آیت ا... رئیسی پس از انتخابش 
توســط مردم به ریاست جمهوری، جلســات و بازدیدها را 
شروع کرد و بعد از تنفیذ و تحلیف و گرچه کابینه اش را هنوز 
تشکیل نداده است، اما جلسات فشرده و بازدیدهایش افزایش 
یافته اســت و انتظار می رود گام های اساسی در حوزه های 
مختلف برای رفع بحران برداشته شود.متاسفانه در 1۸ ماه اخیر 
و با شیوع کرونا بدلیل ضعف مدیریت و تصمیمات نامناسب، 
شاهد افزایش مبتلایان و فوتی های کرونایی در کشور واستان 
هرمزگان بودیم. در هرمزگان که شاهرگ اقتصاد ایران محسوب 
می شود و محدودیت ها و ممنوعیت ها در کمترین حد ممکن 
اجرا می شــود تا به اقتصادش ضربه وارد نشود و اختلالی در 
روند درآمدزایی و واریز آن به خزانه ایجاد نشــود؛ هرچند به 
 قیمت جان هرمزگان نشــینان تمام شــود.با نهایت تاسف در 
هفته های اخیــر آمار فوتی های کرونایــی در هرمزگان دو 
رقمی شده و بستری ها و قرنطینه ای ها چندین برابر افزایش 
یافته اســت و بیشــتر خانواده ها با این بیماری دست و پنجه 
نرم می کنند و برخی هم عزادار شدند ؛ اما مسئولان برای رفع 
نیازهای دارویی و  نیروی انسانی از جمله پزشک و پرستار و 
تخت بیمارستانی اقدام مناسبی انجام ندادند و به شعاردرمانی 
و التماس درمانی و توصیه درمانی اکتفا کردند.حال که رئیس 
جمهوری فعالیت رسمی اجرایی خود را شروع کرد، مسئولان 
استان یادشــان آمده که کمبود تخت بیمارستانی هم در استان 
داریم و بخشی از فضای نمایشــگاه بین المللی بندرعباس را 
در حال تجهیز هســتند تا بیماران را در آنجا بستری کنند که 
مشخص نیست با کمبود پزشــک و پرستار در استان، چطور 
مــی خواهند نیروی مورد نیــاز را در این مکان تامین کنند و 
با این جنگ بیماری مقابله کنند؟  ای کاش مســئولان ارشد 
 اســتان در ماه های گذشــته  مانند رئیس  دولت سیزدهم از 
 بخش های کرونایی بیمارستان ها و مراکز تزریق واکسن و... بازدید 
می کردند وبا مردم، بیماران، کادر بهداشت ودرمان و... گفتگو 
می کردند تــا وخاومت این بخش را بهتــر درک می کردند 
وتصمیمات مناســب تری را اتخاذ می کردنــد تا از افزایش 
بیماران وفوتی ها جلوگیری می شد که متاسفانه در این حوزه 
قصور شد. استاندار هرمزگان در سال گذشته بارها قول داد که 
تا آخر سال 99 بیمارستان ۵40تختخوابی بندرعباس را افتتاح 
می کنند که عملیاتی نشــد و وعده نیمه اول امسال را داده اند 
که مشخص نیست محقق شود یا نه. مسئولان دولتی در استان 
بایستی همراستا با سیاست های دولت انقلابی، جهادی و مردمی 

رئیسی اقدام کنند تا بحران کرونا در استان فروکش کند.
    علی زارعی

رئیسی ، مرد میدان

رهبر معظم انقلاب اسلامی :

واکسن به هر شکل ممکن برای همه مردم تأمین شود

گروه خبر // رهبر معظم انقلاب اسلامی 
صبح دیروز در پیام تصویری تلویزیونی 
درباره وضعیت بیماری کرونا، این مسئله 

را مسئله اول و فوری کشور خواندند. 
   رهبر معظم انقلاب اســلامی در سخنانی 
تلویزیونی درباره وضعیت و طغیان بیماری 
کرونا، آن را مسئله اول و فوری کشور خواندند 
و با تأکید در خصوص انجام قاطع وظایف و 
تصمیم ها برای مقابله با بیماری، توصیه ها و 
نکاتی خطاب به مسئولان و مردم بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای، لازمه مقابله با تغییر 
شکل و جهش ویروس را به کارگیری آرایش 
و شیوه های دفاعیِ جدید و محکم خواندند 
و گفتند: جان باختن بیــش از ۵00  تن در 
یک روز و داغدار شــدن خانواده هایشان و 
همچنین ابتلاء دهها هــزار نفر به بیماری و 
مشکلات درمانی آنها حقیقتاً بسیار دردناک 
است و دل هر مسلمان و هم میهنی از این واقعه 
آتش می گیرد، بنابراین برای مقابله با این وضع 

وظایفی داریم.ایشان ضرب الاجل یک هفته ای 
رئیس جمهور برای جمع آوری پیشــنهادها 
و تصمیم گیری درباره آنهــا را کاری خوب 
برشمردند و افزودند: در رأس زمان تعیین شده، 
جواب قضیه با دقت سنجیده، و برای هر اقدامِ 
لازم با قاطعیــت تصمیم گیری و به آن عمل 
شــود.رهبر انقلاب همچنین خستگی شدید 
کادر درمان و فشــارهای جسمی و روحی 
وارد بــه آنها را نگرانی بزرگی دانســتند و 
افزودند: از صمیم قلب از پزشکان، پرستاران 
و مجموعه های درمانی که واقعاً در حال جهاد 
هستند، تشــکر می کنم اگرچه تشکر اصلی 
از آنِ خداوند شــاکر و علیم است.حضرت 
آیت الله خامنــه ای در ادامه به بیان چند تذکر 
خطاب به مســئولان و مردم پرداختند.رهبر 
انقلاب با تأکید بر لزوم گسترش آزمایش های 
بیماریابی خاطرنشان کردند: در اوایل بیماری، 
آزمایش های بیماریابی عمومی رایج شد که 
کار خوبی بود و باید شبکه بهداشت با کمک 
بســیج این کار را انجام دهند.ایشان با اشاره 
به هزینه های سنگین آزمایش های تشخیص 
کرونا، تأکید کردنــد: دولت و بیمه ها کمک 
کنند تا بیماریابی و آزمایش های تشــخیص 

به صورت رایگان و وســیع در اختیار همه 
مردم قــرار بگیرد.حضرت آیت الله خامنه ای 
در توصیه بعدی به مســئولان، مسئله تأمین 
گسترده واکســن را مورد تأکید قرار دادند و 
گفتند: خوشبختانه با تولید واکسن در داخل 
مســیر واردات خارجی آن نیز هموار شد، 
در حالی که تــا قبل از آن با وجود پرداخت 
بهای واکسن، فروشندگان خارجی بدعهدی 
می کردند.رهبر انقلاب تأکید کردند: واکسن چه 
از راه واردات و چــه با تولید داخلی باید با 
تلاش مضاعف و به هر شــکل ممکن تأمین 
شود و در اختیار همه مردم قرار بگیرد.ایشان 
در خصوص مسئله تأمین دارو برای بیماران 
نیــز گفتند: با وجود کمبود یــا نبود دارو در 
داروخانه ها و بیمارســتان ها، گفته می شود 
همــان داروها در بــازار آزاد با قیمت چند 
برابری فروخته می شــود که این نشان دهنده 
مشکل در شبکه توزیع است و این مشکل باید 
حل شود.حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره 
به حضور جدی و قوی نیروهای مســلح در 
ماههای اولِ مقابله با بیماری، گفتند: نیروهای 
مسلح اکنون نیز مشغول هستند اما باید با همه 
توان به کمک مردم بیایند.ایشان تصمیم گیری 

در خصوص تعطیلی را مسئله ای تخصصی و 
نیازمند بررسی در ستاد ملی کرونا خواندند 
و افزودند: مســئولین به هر نتیجه ای رسیدند 
بدون ملاحظــه و قاطع بــه آن عمل کنند.
رهبر انقلاب در بخش دیگری از سخنانشان 
خطاب به مردم، بخشی از مشکل را ناشی از 
رعایت نکردن شیوه نامه ها دانستند و افزودند: 
مردم عزیز با همان حساسیت ماههای اول، 
شــیوه نامه ها را به طور کامل رعایت کنند تا 
جان و سلامتی خودشان و دیگران به خطر 
نیفتد.ایشان، دو سه ماه تحمل محدودیت ها 
 و رعایــت کامــل شــیوه نامه ها را موجب 
فروکش کــردن بیمــاری و تنفــس کادر 
درمان دانســتند و افزودند: ان شاءالله با همت 
دســت اندرکاران، تا چند ماه دیگر واکسن به 
بهترین وجه در اختیار مردم قرار می گیرد و 
پــس از آن، حتی با وجود بیماری، بحران و 
خطر مرگ ومیر و مصیبت زده شدن خانواده ها 
کاهش خواهد یافت.حضرت آیت الله خامنه ای 
در توصیه ای دیگر، مجالس عزای حضرت 
سیدالشهداء علیه السلام را مایه برکت و جلب 
رحمت الهی دانستند و افزودند: ملت و کشور 
به این مجالس با برکــت احتیاج دارد اما در 

برگزاری آنها باید شــیوه نامه ها با کمال دقت 
و شدت مراعات شود.ایشان برگزارکنندگان 
جلسات و آحاد شرکت کنندگان را به رعایت 
ضوابط و فاصله ها توصیــه و تأکید کردند: 
نگذارید مجالس حســینی موجب شــیوع 
بیماری و مایه طعنه مخالفان و دشمنان شود.

رهبــر انقلاب همچنین بــا تقدیر از نهضت 
مواسات و احسان عمومی و کمک های خیرّان 
به مســتحقان و افراد و مشاغل آسیب دیده، 
خاطرنشان کردند: این نهضت باید اوج بگیرد 
و مرکز این کار یعنی مرکز شناسایی نیازمندان 
آبرومنــد و کمک و همیاری مردم به آنها نیز 
مساجد باشد.ایشان در پایان با یادآوری مسئله 
مهم دعا، توسل و تضرع به درگاه پروردگار 
برای رفع بلا، گفتند: همه این توصیه ها اسبابی 
هستند که موفقیت آنها در گرو عنایت خداوند 
قادر و حکیم اســت و مجالس عزاداری نیز 
مکان و زمینه خوبی برای این توســلات و 
استغفارها اســت.به گزارش ایسنا ، حضرت 
آیت الله خامنه ای ابراز امیدواری کردند خداوند 
ملت ایران، مؤمنین و همه انسانها در سراسر 
جهان را از شرّ این بیماری خبیث و پرُ مشکل 

نجات بخشد.

پشت پرده سیاست 

تل آویو بر مدار التهاب آفرینی   
یک زیردریایی صهیونیست با همراهی 2 ناوشکن مخفیانه وارد دریای سرخ 
شد. شمخانی گفت رفتارهای مشکوک آمریکا، انگلیس و رژیم صهیونیستی 
را زیرنظر داریم.زیردریایی رژیم صهیونیستی از نوع دلفین به صورت مخفیانه 
ضمن عبور از کانال ســوئز وارد دریای سرخ شده است. به نوشته نورنیوز، دو 
ناوشکن  رژیم صهیونیستی   به صورت همزمان از کانال سوئز عبور کرده اند که 
به احتمال قوی اسکورت این زیر سطحی هستند. این اقدام رژیم صهیونیستی که 
در پی التهاب آفرینیِ مبتنی بر فضاسازی ایجاد شده در خصوص انفجار نفتکش 
اسرائیلی در دریای عمان انجام شده، اگرچه بیشتر جنبه نمایشی دارد اما نشان 
از آن دارد کــه ظاهرا دولت جدید تل آویو با وجود ناتوانی در اجماع ســازی 
علیه ایران و عقب نشینی حامیان آمریکایی-انگلیسی خود از تهدید تهران به 
پاســخ متقابل، همچنان به دنبال حرکت در مسیر التهاب آفرینی است. این در 
حالی است که حتی برخی از مقامات سابق این رژیم نیز به دولت نفتالی بنت 
در خصوص این اقدامات هشــدار داده اند، چنان که »عاموس یادلین« ژنرال 
بازنشسته ارتش اسرائیل گفته است: نباید با دست برتر ایران در خلیج فارس 
درگیر شــویم. یادلین با یادآوری حمله ایران به عین الاسد و حملات پهپادی و 
موشــکی  علیه آرامکو  که عربســتان آن را به ایران نسبت داده، به دست برتر 
جمهوری اســلامی در این خصوص اشاره کرده و گفته است: بهتر است انگلیس 
و آمریکا به این موضوع ورود کنند نه اســرائیل! او به دولت خود هشدار داده که 
بهتر اســت به  خلیج فارس و دریای عمان یعنی جایی که ایران در آن جا دست 
برتر را دارد، نرویم. این ژنرال بازنشســته  اسرائیلی تاکید کرده است: ما در دریا 
هیچ برتری نداریم! بعد از قاسم سلیمانی امروز حاجی زاده، قدرت پهپادی ایران 
را در اختیار دارد. همزمان، دریابان علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی 
رفتارهای آمریکا، انگلیس و رژیم صهیونیستی در منطقه را بسترسازی برای ایجاد 
ناامنی و ســوء تفاهم میان کشورهای حوزه خلیج فارس ارزیابی کرد و گفت: با 
اشراف کامل نســبت به اهداف و پشت پرده های این اقدامات برای خنثی سازی 
طرح های ضربه زننده به ثبات منطقه کاملا آماده ایم. وی با بیان این که کشورهای 
منطقه بدون هر گونه دخالت خارجی قادر به تامین امنیت خود هســتند، افزود: 
رفتارهای مشکوکی که به تازگی آمریکا، انگلیس و رژیم صهیونیستی در منطقه 
آغاز کرده اند، بستر سازی برای ایجاد ناامنی و سوء تفاهم میان کشورهای حوزه 
خلیج فارس است. همچنین سردار فدوی، جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران با 
بیان این که سپاه از هر زمان دیگری مقتدرتر است، تصریح کرد: قدرت کشور 
قابل قیاس با گذشته نیست. در همین حال دیروز »نیوزویک« در گزارشی به 
نقل از منابع خود نوشت: در پی تهدید اسرائیلی ها به اقدام نظامی، آمریکا تاکید 
کرد دیپلماســی در برابر ایران بهترین رویکرد است و وزارت خارجه آمریکا 
متحدان این کشور را ترغیب کرده  که برای محدودسازی برنامه هسته ای ایران 
بر دیپلماسی تکیه کنند نه اقدام نظامی یا تهدید. بر این اساس بر خلاف تصور 
نفتالی بنت که ظاهرا بنا دارد مســیر نتانیاهو را در رفتارهای شــرورانه ادامه 
دهد، چنان که هشدارهای مقامات و کارشناسان غربی-صهیونیستی نیز اذعان 
دارد، در اشــتباه بودن ورود رژیم صهیونیستی به درگیری با ایران با توجه به 
توانمندی های جمهوری اسلامی در زمین، دریا و آسمان تردیدی وجود ندارد. 

بازگشت به مذاکرات با دستور جدید؟ 
روســیه: به محض آمادگی طرف ایرانی در چنــد هفته آینده، به دنبال ادامه 
مذاکرات وین هســتیم . موضوع مذاکرات هسته ای میان ایران و طرف های 
غربی که از ابتدای امســال در شــش دور پیگیری شــد، این روزها و پس 
از توقف صــورت گرفته، دوباره بــه اصلی ترین موضوع  میــان ایران و 
غــرب به ویژه ایالات متحده تبدیل شــده اســت.مذاکرات هســته ای در 
وین در حالی در ایســتگاه ششــم متوقف شد که رســانه های غربی سعی 
کردنــد ایران را عامل ایــن توقف معرفی کنند، حــال آن که  مقصر اصلی 
ایــن توقف نپذیرفتــن تروئیکای اروپایــی و آمریکا در اجــرای تعهدات 
برجامی خود بوده اســت. حــالا »میخائیل اولیانوف« نماینده روســیه در 
 ســازمان های بین المللی در وین اتریش در پیامی در توییتر ابراز امیدواری 
می کند مذاکرات احیای برجام طی هفته های آینده از سرگرفته شود. وی در 
این پیام توییتری نوشت: »منتظر از سرگیری گفت وگوهای وین درباره برنامه 
جامع اقدام مشــترک به محض آماده شدن طرف ایرانی هستیم و امیدواریم 
این موضوع طی چند هفته دیگر اتفاق بیفتد.« یک مقام ارشد اتحادیه اروپا 
نیز قبلا گفته بود مذاکره کنندگان این اتحادیه درباره شــانس احیای توافق 
هســته ای با ایران با وجود ســر کار آمدن »ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور 
جدید در ایران خوش بین هســتند. این مقام ارشد گفت: »ما همچنان فکر 
می کنیم محتمل ترین ســناریو، یک توافق اســت. چیزی که ما نمی توانیم به 
شما بگوییم زمان و تحت چه شــرایط بودن توافق است«.همزمان نور نیوز 
نوشت: در کنار ملاحظات جدی ایران نپذیرفتن روند شش دور مذاکره انجام 
شــده تاکنون با توجه به رویکرد اعلام شده از سوی رئیس جمهور و تاکید 
بر پیگیری روش های دیپلماتیک برای حل و فصل مســائل ایران در حوزه 
سیاست خارجی به صورت طبیعی، اصلی ترین گزینه ایران در حوزه پیگیری 
پرونده هسته ای در شرایط پس از استقرار دولت جدید، بازگشت به مذاکرات 
با تعیین دستور جدید است. به طور طبیعی در صورتی که مسیر قبلی و نتایج 
آن از سوی ایران مطلوب ارزیابی می شد طبعا با توجه به تاکید ایران در زمینه 
رفع ســریع همه تحریم ها باید توافقات انجام شده به سند خروج از بن بست 
کنونی تبدیل می شد. دســت نیافتن به چارچوب مورد توافق دوطرف برای 
احیای مجدد برجام نشان روشــنی از نارضایتی ایران از روند طی شده در 
شــش دور مذاکرات قبلی و ضرورت بازبینی کلی و تعیین دستور کار جدید 
برای از سرگیری مذاکرات است. از نظر ایران تحقق چارچوب های ذکر شده 
در قانون مصــوب مجلس با عنوان »اقدام راهبــردی برای لغو تحریم ها و 
صیانت از منافع ملت ایران« اصلی ترین مولفه در تعیین دســتور کار جدید 
مذاکرات خواهد بود. به هر تقدیر؛ اگرچه تغییر دولت ها در چگونگی پیگیری 
و اجرای اهداف سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران تاثیرات محدودی 
دارد لیکن با توجه به تعیین راهبردهای کشــور در حوزه سیاست خارجی 
از ســوی شورای عالی امنیت ملی به عنوان یک نهاد حاکمیتی، به طور قطع 
موضوع پیگیری پرونده هسته ای و تعیین راهبردهای جدید در مذاکرات وین 
نیز در چارچوب سیاســت های قطعی اعلام شده از سوی ایران و با نظارت 

این نهاد پیگیری خواهد شد. 

به بیان دقیق تر، کارشناسان واقع گرای غربی به این جمع بندی رسیده اند که هشدارهای 
ایران در خصوص پاســخ قاطع و محکم به هرگونه اقدام خصمانه، نه یک تهدید لفظی 
که حقیقتی مبتنی بر اراده و توانمندی لازم است که باید از آن احتراز شود. همه این ها 
در حالی است که یک کشتی تجاری که به نظر نفتکش می رسد در بندر لاذقیه سوریه 
 دچار آتش سوزی شد. پیش از این یکی دو نفتکش در بندر نفتی طرطوس سوریه دچار

 آتش سوزی شده بود اما همان زمان مقامات سوری آن را ناشی از خرابکاری ندانستند  
با این حال باید منتظر ماند و دید این بار مسئله چیست و آیا بازهم مشکلات فنی روی 
داده یا این که مسئله دیگری در میان است؟گرچه،به گزارش فارس،این کشتی اولا ایرانی 
نیست و متعلق به سوریه است، ثانیا خالی بوده و حین تعمیرات در اسکله آتش گرفته 

است. در حال حاضر نیز اطفاء حریق انجام شده است.
تازه های مطبوعات

جمهوری اســامی- این روزنامه در سرمقاله اش نوشت: این احتمال وجود دارد که 
عناصر طالبان در پوشش پناه جویان وارد اردوگاه های داخل ایران شوند و با استفاده 
از فرصتی که به دســت می آورند به شهرها و مناطق مختلف نفوذ و مقدمات اجرای 
توطئه های خود علیه کشورمان را فراهم کنند. این واقعیت ها هشدارهای مهمی هستند 
که مسئولان جمهوری اسلامی ایران باید آن ها را جدی تلقی و برای مقابله با خطری 

که در کمین است، چاره اندیشی کنند.
شرق- این روزنامه نوشت: گمانه زنی ها از دولت رئیسی تا این جا حاکی از این نیست 
که معدل کابینه اش چندان رنگ و رخی از جوانی یا آن مدل انقلابی گری مدنظر برخی 
اصولگرایان   داشته باشد. برخی در جریان اصولگرایی چندان از اوضاع کابینه راضی 
نیســتند. جلیلی که مشخص نیست خودش نخواسته در کابینه سهمی داشته باشد یا 
پیشنهادی به او نشده، درتوییتی معنادار به دو کلیدواژه جوان انقلابی در کابینه رئیسی 

اشاره کرد.
وطن امروز- این روزنامه نوشــت: نبود اجماع در آمریکا برای بازگشت این کشور 
به توافق ناکام هســته ای سال 201۵ و حتی مخالفت های دو حزبی در این باره، توان 
هرگونه ابتکار عمل دیپلماتیک را از دولت بایدن -که مشکلات داخلی بی سابقه آمریکا 

آن را تبدیل به دولتی ضعیف کرده- سلب کرده است.
اعتماد - عباس عبدی در این روزنامه نوشت: به نظرم گروه رسانه ای آقای رئیسی تا 
این مرحله متوجه این خط انحرافی از درون اصولگرایان افراطی شده است. کسانی که 
انتظارات شان برآورده نشده و مهم ترینش بحث برجام و افراد کابینه است. ثبات رای 
کیهان در ضدیت با برجام مشهود است و مخالفت با برجام و رفع تحریم ها همان پوست 

خربزه ای است که کیهان می خواهد زیر پای این دولت بگذارد.
همشهری- این روزنامه در گزارشی با تیتر »خطر ورشکستگی صنعت برق« نوشت: 
اگر روند کنونی مصرف ادامه پیدا کند، تعرفه های برق اصلاح نشود و سرمایه گذاری 
لازم صورت نگیرد، خطر ورشکستگی صنعت برق ایران جدی است و خاموشی های 
اخیر نشانه ای از احتمال خاموش شدن انگیزه سرمایه گذاران برای روشن نگه داشتن 
ایران در دهه پیش روســت. چالش جدی صنعت برق ایران انحصار دولتی در زمینه 
خرید و فروش برق است و بازار تمام دولتی با نرخ های دستوری و تکلیفی، آینده یکی 

از زیربنایی ترین صنایع کشور را در معرض خطر جدی قرار داده است.

گمانه های جدید از پاستورنشینان سیزدهم 
همچنان گزارش های متعددی در خصوص وزیران پیشــنهادی منتشر شده 
 اســت. کدام چهره ها در تیم اقتصادی رئیســی حضــور دارند؟ حالا یک 
هفته ای هست که ســید ابراهیم رئیسی کلید دار پاستور شده و رئیس دولت 
ســیزدهم تا این جای کار به صدور دو حکم معــاون اولی به محمد مخبر و 
غلامحسین اسماعیلی به عنوان سخنگوی دولت اکتفا کرده است. در این بین 
و درحالی که انتظــار می رفت پس از اما و اگرهای فراوان، اســامی نهایی 
 اعضای کابینه رئیســی به مجلس معرفی شــود؛ این اتفــاق نیفتاد و به نظر 
بحث ها بر ســر این که چه کسانی در ترکیب دولت ســیزدهم قرار بگیرند، 
همچنان ادامه دارد. در همین باره اقتصاد نیوز در گزارشــی  مدعی شــد که 
ترکیب اقتصادی دولت رئیسی دو تغییر مهم کرده است؛ اولین تغییر در وزارت 
امور اقتصادی و دارایی انجام شــده و به جای محمد هادی زاهدی وفا که از 
مدیران اقتصادی دولت احمدی نژاد بوده،  قرار است یکی از اهالی بهارستان 
یعنی احســان خاندوزی برای پســت وزارت اقتصاد به مجلس معرفی شود. 
همچنین ریاســت بانک مرکزی هم که قرار بود علی صالح آبادی متصدی آن 
شــود، حالا به ادعای اقتصاد نیوز، محمد طالبی گزینه نهایی این سمت است. 
تغییرات به وزارت اقتصاد و بانک مرکزی ختم نشــده و سید ابراهیم رئیسی 
که وعده مهم  احداث یک میلیون واحد مسکونی در هر سال و چهار میلیون 
واحد مسکونی در چهار سال را داده است؛ بنا دارد در خصوص معرفی گزینه 
وزارت راه و شهرسازی با وسواس بیشتری عمل کند و  آن طور که محمدرضا 
رضایی کوچی رئیس کمیســیون عمران مجلس شورای اسلامی اعلام کرده 
است »بر اساس آخرین گزارش ها قرار است سعید محمد به عنوان وزیر راه و 
شــهر سازی دولت سیزدهم برای رای اعتماد به مجلس معرفی شود.« این در 
حالی است که پیش از این از محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی دولت قبل 
به عنوان گزینه احتمالی این پست یاد می شد و حالا با این توضیحات رئیس 
کمیسیون عمران  مجلس، امیر حاتمی وزیر کنونی دفاع تنها گزینه ای خواهد 
بود که از دولت حســن روحانی در پست خود ابقا خواهد شد. در تازه ترین 
گمانه زنی ها نام  مهرداد بذرپاش رئیس کنونی دیوان محاســبات نیز به میان 
آمده و گفته می شود بذرپاش بنادارد از بهارستان کوچ کند و به پاستور برود و 
بر کرسی وزارت کار،رفاه و اموراجتماعی تکیه بزند.  در عین حال و با وجود 
همه این گمانه زنی ها اگرچه زمان دقیقی برای ارســال فهرســت پیشنهادی 
دولت سیزدهم به بهارستان به طور رسمی اعلام نشده اما آن طور که معصومه 
پاشایی بهرام رئیس فراکسیون مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به تازگی در صفحه 
توئیتر خود اعلام کرده است، امروز سید ابراهیم رئیسی فهرست نهایی خود را 
به بهارستان خواهد فرستاد.   در عین حال برخی معتقدند  یکی از مشکلات 
دولت های یازدهم و دوازدهــم ناهماهنگی لازم در بخش های مهمی چون 
اقتصاد بود؛ حال آن طور که بعضی مدعی شــده اند همین موضوع رئیسی را 
وا داشته که از فرصت دو هفته ای خود کمال استفاده را ببرد و کابینه ای یک 
دست را به مجلس معرفی کند و از این رو این تعلل رئیس قوه مجریه را باید 

به فال نیک گرفت.
 

 گروه خبر // معاون وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: آمادگی 
آموزش نیروهای ماهر و متخصص برای صنایع بزرگ را داریم.

   علی اوسط هاشمی در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان با تاکید 
بر اینکه مدرک گرایی عامل مهمی در افزایش نرخ بیکاری است اظهار داشت: 
باید برای خروج از مدرک گرایی و به نوعی ارزش گذاری در مهارت و تجارب 
افراد برنامه ریزی داشته باشیم.وی افزود: ما در حال حاضر افراد زیادی در کشور 
داریم که بدون مدرک تحصیلی در حال فعالیت های مهمی هستند که با استفاده 
از مهارت و تجارب خود نقش خود را در جامعه ایفا می کنند، ما در دانشگاه ها 
معادل سازی داریم که افراد متخصص در رشته های مختلف می توانند با توجه به 

شاخص های گفته شده مدرک نیز دریافت کنند.اوسط هاشمی با تاکید بر اینکه 
نیاز امروز جامعه ارزش گذاری بر حرفه و مهارت افراد است گفت: متاسفانه 
در سالیان گذشته در کشور نگاه خوبی به هنرستان ها نشد و با نگاه تحقیر آمیز 
به مهارت موجب فاصله گرفتن و گسست کار از مهارت شد.وی تصریح کرد: 
نظام آموزشــی نتوانسته به نحو درست استعدادها را شکوفا کند و همین نگاه 
موجب شد بسیاری از استعدادها از بین بروند.معاون وزیر تعاون گفت: باید یک 
بازنگــری در جامعه به وجود بیاید و مهارت را اصل بدانیم و از مدرک گرایی 
فاصله بگیریم و افراد را به سمت استعدادهای خود سوق دهیم.وی با اشاره به 
اینکه افراد دارای مهارت دارای حریت در کار و فعالیت هستند اظهار داشت: 

مجمع جهانی اقتصاد به این نتیجه رسید که اگر بناست از تکنولوژی کشور موثر 
واقع شویم باید انقلاب در مهارت به وجود آید، ما در ایام کرونا شاهد ریزش 
بسیاری از شــغل ها بودیم که بسیار سنگین بود.وی گفت: ما مطابق قانون با 
صنابع بزرگ وارد ارتباط شده ایم و می توانیم از محل 9 درصد ارزش افزوده 
اصناف و خدمات و سمت های تولیدی و صنعتی تا سقف 10 درصد در زمینه 
آموزش و تربیت انسانی صرف کنیم این فرصت ارزشمندی برای ترتیب نیروی 
 ماهر است.وی با اشاره به اینکه 4۵ درصد فارغ التحصیلان دانشگاهی در حال 
مهارت آموزی هستند تا پس از دانشگاه مستقیم وارد بازار کار شوند، از نماینده 
ولی فقیه در استان هرمزگان درخواست کرد برای تغییر نگاه به حوزه مهارت 
کمک کند.به گزارش  مهر، اوسط هاشمی گفت: در صورت اعلام نیاز صنایع 
آمادگی ایجاد آموزشــگاه آزاد را داریم تا نیروهای مورد نیاز آنان را آموزش 
دهیم و هر طرح صنعتی که می خواهد اجرایی شود باید برآورد نیروی کار داشته 

باشد تا بتوانیم نیروی کار حرفه ای به آنها ارائه کنیم و آموزش دهیم.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

آمادگی آموزش نیروهای ماهر و متخصص برای صنایع بزرگ را داریم

گروه خبر // مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از افزایش 
50 درصدی توان تولید آب شــیرین کن های این 

نیروگاه خبر داد.
    بــه گزارش خبرنگار دریا ؛حســین ســلیمی عنوان 
 کــرد: بــرای بر طرف کردن مشــکلات تولیــد آب در 
آب شیرین کن های نوع  MED_TVC که سه واحد 
از این نوع در نیروگاه وظیفه ی تولید آب مقطر مورد نیاز 

واحدهای بخار نیروگاه حرارتی بندرعباس را بر عهده دارند 
در پی کاهش ناگهانی تولید آب ، پس از بررســی های 
انجام شده توسط متخصصین این نیروگاه برای واحد های 
شــماره 1 و شماره 3 ، برنامه کاری جهت رفع مشکلات 
موجود برنامه ریزی شد و توسط پرسنل غیور نیروگاه به 
طور شبانه روزی و در کوتاهترین زمان ممکن با موفقیت 
انجام شــد .   واحد آب شیرین کن شماره 1 :اسید شویی 

واحد ، سرویس نازلهای آب پاش ، ترمیم هدر آب پاش 
افکت چهار ، تعوض ولو خروجی فیلتر،آبشیرین کن شماره 
3 : سرویس نازلهای آب پاش ، سرویس فیلتر ، تعویض 
ولو ورودی فیلتر .  حسین سلیمی خاطر نشان کرد:انجام 
اسید شویی به دو  منظور انجام شده است .  اول به منظور 
حذف رسوبات تشکیل شده بر روی لوله های افکت ها که 
 مانع تبادل حرارت و در نتیجه کاهش تولید آب شیرین کن 

می شدند .   دوم به منظور تمیز شدن سطح لوله ها و محیا شدن 
شرایط کار تعمیراتی در حال اجرا بر روی این آب شیرین کن. 
مدیرعامل نیروگاه بندرعباس افزود: به همت کارکنان تلاشگر 
بهره برداری شــیمی و اداره تاسیسات مکانیک در شرایط 
سخت کاری و آب و هوایی و همچنین دمای بالای افکتهای 
آبشیرین کن و محدود بودن تعداد نفرات با توجه به شرایط 
بیماری منحوس کرونا ، با انجام موفق تعمیرات مذکور بخش 
عمده ای از مشکلات تولید آب برطرف گردید.لازم به ذکر 
 است این افزایش تولید در روند تولید واحدها تاثیر به سزایی 

دارد.

افزایش 50 درصدی توان تولید آب شیرین کن های نیروگاه بندرعباس 
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                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140040920000512558 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001096030.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه -17 ستاد - اجرایی فرمان 
امام )ره( با نمایندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشکار: بتاریخ یازدهم مرداد ماه یکهزارو چهارصد پرونده کلاسه 140040920000512558 تحت نظر است . دادگاه به تصدی امضاء کننده ذیل تشکیل 
است ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/143055ن- مورخه 1400/04/28 
گردیده و با توجه به اینکه امکان هر گونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گردیده دادگاه با عنایت 
به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد شده بشرح آتی مبادرت به صدور رأی می نماید.

 قرار سرپرستی : 
در خصوص یک قطعه زمین واقع درشهرستان میناب ، محله شنبه چالاکی ،جنب زمین 8 هکتاری ستاد قطعه 90 به مساحت 347/86 متر مربع که حسب پاسخ شماره 400/186 
مورخ 1400/03/22 کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکورغیر محصور و فاقد سابقه ثبتی معرفی واعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو 
میباشد با عنایت جمیع اوراق و محتویات پرونده قطعه مذکور متضمن این مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک، 
لازم است یک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی 
محافظت نموده و مانع تضییع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحیه آیین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی قرار سرپرستی 
نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان 
صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین تکلیف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمراً به این دادگاه 
ارائه نماید . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده 10 قانون 

صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید . 
مختار صادقی - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی هرمزگان

آگهی مزایده)  نوبت اول(
شعبه اجرای احکام سازمان کار دادگستری بندرعباس به موجب پرونده اجرائی 9900065 ) شماره بایگانی( محکوم علیه سرمایه گذاری گروه فیلی 
محکوم به پرداخت مبلغ 690/055/856 ریال بابت محکوم به در حق محکوم له علیرضا فتحی فرزند علی و مبلغ 3/000/000 ریال بابت نیم عشر 
اجرائی در حق صندوق دولت گردیده است که در راستای اجرای حکم صادره یک دستگاه سواری کار وانا متعلق به محکوم علیه توقیف که به شرح 

ذیل به مزایده گذاشته می شود .
موضوع مزایده : یک دستگاه خودرو سواری کار وانا به شماره انتظامی 845 س 47 ایران 20 مدل 1397 کم وبیش آثار تصادف وخوردگی دارد شامل: 
سپر عقب ، گلگیر عقب چپ ، درب موتور ، درب اتاق عقب ، چراغ عقب چپ و همچنین موتور : آماده به کار نبوده ، داشبورد : مستعمل سالم ، 

صندلی وتودوزی : مستعمل و هزینه های متفرقه و جانبی شامل ) خلافی رانندگی ، بیمه نامه ، پارکینگ ، عوارض شهرداری ، دولتی ، تعویض پلاک ، هزینه های حق الثبت 
در نقل و انتقال و ... ( کسر گردیده و حسب اعلام نظر کارشناس در مورخه 99/11/28 به ارزش چهار میلیارد ریال ارزیابی و کارشناسی گردیده است که قیمت اعلامی بعنوان 
قیمت پایه مزایده بوده وبا شرایط ذیل به مزایده گذاشته می شود .1- فروش نقدی است . و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یک ماه است .2- کلیه هزینه های مربوط به معامله 
از هر قبیل و از هر جهت بعهده خریدارمی باشد .3- پیشنهاددهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام 10 درصد مبلغ ارزیابی شده را 

به صورت سپرده نقدی بحساب نسیم بانک مرکزی بشماره ir 220100004062012907685962 تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند .
4- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهاد مختار است .

5 -مزایده در ساعت 10 سه شنبه مورخ 06/02/ 1400 در محل دفتر شعبه اجرای کار دادگستری بندرعباس بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین 
قیمت را پیشنهاد نماید .6 - در صورتی که برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بهاء مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و 
خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استیفاء می شود و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان 
شرکت درمزایده برای کسب اطلاع بیشتر می توانند به شعبه دوم اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس واقع در رسالت جنوبی کوچه فتح المبین مجتمع قضایی شهید 

بهشتی  مراجعه نمایند .
 زارعی - دادورز اجرای احکام در سازمان کار دادگستری بندرعباس

آگهی مزایده )نوبت اول ( 
اجرای احکام مدني دادگستری بندرعباس شعبه سوم به موجب پرونده اجرایی و کلاسه با توجه به اینکه محکوم علیه آقای هوشنگ معتمدي فرزند 
عبدالمهدی محکوم است به پرداخت خسارت تاخیر تادیه مبلغ 3750000000 ریال )اصل مبلغ در مرجع کیفری پرداخت گردیده و فقط خسارت 
تاخیر تادیه مذکور محاســبه شــود( از تاریخ تقدیم وقوع عقد بیع 93/8/11 بابت اصل خواسته و مبلغ 1160000 ریال بابت هزینه دادرسي و مبلغ 
218845 ریال بابت تعرفه خدمات در حق محکوم له آقای مهران آدینه گردیده اند در همین راستا ملک مسکونی پلاک ثبتي به شماره 13989 فرعی از 
1 اصلي ، بخش دو بندرعباس دارای سند مالکیت تعویضي با شماره چاپي 002730 سری الف سال 99 به مساحت عرصه 250 متر مربع ومساحت 
اعیاني حدود 150 متر به نشاني گلشهر شمالي خیابان شلمچه کوچه فروزان 24 ، توقیف و ارزیابی گردید که از طریق مزایده کتبي با شرایط ذیل به 

فروش می رساند :
 موضوع مزایده : پلاک ثبتی به شماره 13989 فرعي از 1 اصلي ، بخش دو بندرعباس دارای سند مالکیت تعویضي با شماره چاپي 002730 سري الف سال 99 به مساحت 

عرصه 250 متر مربع و مساحت اعیاني حدود 150 متر به نشاني گلشهر شمالي خیابان شلمچه کوچه فروزان 24 بنام آقای هوشنگ معتمدي فرزند عبد المهدي مي باشد .
مشخصات اعیان: شامل هال و سالن پذیرایی و 3 اتاق خواب و آشپزخانه با کابینت فلزی و درب چوبی، کف موزاییک ، سقف و دیوار گچ کاری و نقاشی شده ، سرویس و 
حمام مجزا و درب ورودي فلزي و داراي پنجره هاي فلزي بوده و ساختمان داراي شناژ و دیوار باربر و ساخته شده با مصالح بنایی و نمای سنگ مي باشد یک چشمه توالت 
و یک انباری نیز در حیاط مشاهده گردید دارای قدمت اعیاني حدود 27 سال مي باشد. طبق اظهار محکوم علیه ملک مذکور در حال حاضر تحت اجار می باشد. با توجه به 
مراتب فوق و با در نظر گرفتن موقعیت عرصه و کیفیت و قدمت ساخت شکل هندسي ارزش منطقه ای و بافت آن و نوع مصالح بکار رفته ، انشعابات و متعلقات وضعیت 
فعلی بازار و مستغلات همچنین بدون در نظر گرفتن وقفی بودن، مستحق الغیر بودن، بازداشتی بودن و تعهدات دیون و بدهي احتمالي که ممکن است به اشخاص حقیقي و 
حقوقي یا سایر موسسات، بانکها و نهادهاي دولتي و خصوصي داشته باشد یا در مسیر بودن یا نبودن طرح هاي عمراني و اصلاحات و در صورت صحت و اصالت اسناد 
و مدارک ابرازي و با در نظر گرفتن سایر پارامتر ها و مولفه هاي موثر بر این رابطه : . ارزش شش دانگ عرصه و اعیان ملک مورد نظر با ارزش متعلقات آن جمعا به مبلغ 

60.000.000.000 ریال )شصت میلیارد ریال برآورد و ارزیابي مي گردد. شرایط مزایده :
- فروش نقدی است و حداکثر پرداخت بهاء یک ماه می باشد.

 -کلیه هزینه هاي مربوط به معامله وهزینه هاي انجام مزایده به عهده خریدار مي باشد .
 IR22010004062012907685962 پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده با هماهنگی اجرای احکام ده درصد مبلغ ارزیابي شده را به صورت نقدي به حساب شماره -

به نام تمرکز وجوه سپرده دادگستري نزد بانک ملی پرداخت و فیش مربوطه را به دفتر اجرای احکام حقوقی بندر عباس شعبه سوم تحویل نمایند .
- اجرای احکام در قبول یا رد پیشنهادات مختار است .

- مزایده در ساعت روز یک شنبه مورخ 1400/06/07 ساعت 9:00 به صورت حضوري در محل دفتر شعبه سوم اجرای احکام حقوقی بندرعباس به عمل می آید برنده 
شخصي است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید .

 - در صورتی که برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بهای مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید 
مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استیقاء مي شود و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد . 
- متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاعات بیشتر مي توانند به دفتر شعبه سوم اجرای احکام حقوقي بندرعباس مراجعه نمایند . 
زهرا جلالی  - دفتر شعبه سوم اجرای احکام مدنی دادگستری بندرعباس

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140040920000512727 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001096287.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه -17 ستاد - اجرایی فرمان 
امام )ره( با نمایندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشکار: بتاریخ یازدهم مرداد ماه یکهزارو چهارصد پرونده کلاسه 140040920000512727 تحت نظر است . دادگاه به تصدی امضاء کننده ذیل تشکیل 
است ملاحظه می گردد از نمایندگی محترم ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( در استان مکاتبه ای به شماره 181/143991ن- مورخه 1400/04/28 
گردیده و با توجه به اینکه امکان هر گونه اقدام جهت تعیین تکلیف قانونی ملک موضوع پرونده منوط به صدور حکم سرپرستی گردیده دادگاه با عنایت 
به جمیع اوراق و محتویات پرونده با استعانت از درگاه احدیت متعال در خصوص درخواست ستاد یاد شده بشرح آتی مبادرت به صدور رأی می نماید.

 قرار سرپرستی : 
در خصوص یک قطعه زمین واقع درشهرستان میناب ، محله شنبه چالاکی ،جنب زمین 8 هکتاری ستاد قطعه 98 به مساحت 334/34 متر مربع که حسب پاسخ شماره 400/193 
مورخ 1400/03/22 کارشناس رسمی دادگستری ملک مذکورغیر محصور و فاقد سابقه ثبتی معرفی واعلام داشته اند امکان تصرف از سوی اشخاص زمین خوار و سودجو 
میباشد با عنایت جمیع اوراق و محتویات پرونده قطعه مذکور متضمن این مطلب است و فاقد سابقه ثبتی می باشد ، لذا به منظور جلوگیری از سوء استفاده و تصرف در ملک، 
لازم است یک مرجع قانونی با تصدی موقت اموال نسبت به تهیه گزارش جامع و اداره موقت اموال تعیین شود تا از حقوق صاحبان حق اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی 
محافظت نموده و مانع تضییع آن شود دادگاه با استناد به تبصره های مواد 10 و 20 اصلاحیه آیین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی قرار سرپرستی 
نمایندگی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( استان هرمزگان را در ملک مذکور صادر و اعلام می دارد براساس این تصمیم ستاد موظف خواهد بود وفق مقررات و تا زمان 
صدور رای دادگاه صالح در ماهیت موضوع و تعیین تکلیف قطعی مال موضوع پرونده نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام و گزارش اقدامات خود را مستمراً به این دادگاه 
ارائه نماید . مقرر است دفتر مراتب به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( نمایندگی هرمزگان ابلاغ تا پس از انجام اقدامات قانونی و ارائه گزارش دادگاه وفق ماده 10 قانون 

صدرالبیان تصمیم بعدی را اتخاذ نماید . 

مختار صادقی - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

مزایای لنج های چوبی بر انواع دیگر شناورها در بندرکنگ

گروه گزارش//  شناورهای چوبی از اعم قایق و 
لنج قدمتی بیشتر از دیگر انواع شناورها دارند. 

  مردم مناطقی که در کنار دریا زیســت می کردند، 
در بستر تاریخ تلاش داشتند تا شناورهای متعددی 
با چوب های درختان محلی بسازند و به تدریج که 
سفرهای دریایی طولانی تری داشتند از بنادر مقصد 
نیز چوب تهیه نموده و شناورهای چوبی بزرگتری 
ساختند. در ساخت شناورهای چوبی بسیار قدیمی 
حتی از میخ نیز اســتفاده نمی شد و از ریسمان و 
پارچه در متصل کردن چوب ها استفاده می گردید. 
 بندرکنــگ از جمله بنادر خلیج فارس اســت که 
لنج سازی از قدیمی ترین زمان در آن وجود داشته 
است. نادرشاه افشــار از لنج سازان بندرکنگ در 
نیروی دریایی خود استفاده نموده و به آن ها کمک 
مالی می نمود. لنج ســازی چوبی بخشی از تامین 
معیشت مردم بندرکنگ در بستر تاریخ بوده است. 
در بسترزمان لنج های متعددی ساخته شده و هر چه 
زمانه پیشرفت می نمود لنج های بزرگتری ساخته 
می شد. معمولا لنج هایی که در بندرکنگ ساخته 
می شد، استادکاران دیگر مناطق خلیج فارس و از 
جمله اســتادکاران آبادانی و جزیره قشم هم در آن 
ها مشارکت داشتند. چوب لنج ها از داخل کشور و 
خارج از کشور به ویژه هندوستان تامین می گردید. 
یکی از روش های تامیــن امرار معاش لنج داران 
نیز آوردن محموله های چوب از بنادر هندوستان و 
به ویژه بندرکالیکوت هند بود. در سفرهای دریایی 
که دریانوردان هند با محموله و یا بدون محموله به 
هندوستان می رفتند، بسیاری از لنج های بندرکنگی 
چوب ســاخت لنج و درب و پنجره از هندوستان 
به بندرکنگ آورده و در بندرکنگ تجارتخانه های 
چوب زیادی وجود داشت که لنج سازان بنادر دیگر 
نیز از بندرکنگ چــوب خریداری می نمودند. این 
نوشــتار در نظر دارد به مزایای لنج های چوبی بر 
انواع دیگر شناورها در بندرکنگ را مورد بررسی 
قرار دهد و نشان دهد که به چه دلیل لنج های چوبی 
تا کنون در بندرکنگ پایدار مانده اند.شــناورها و 
لنج های چوبی در بســتر زمان تغییرات زیادی به 
خود داده اند و نخستین مزیت آن ها بر انواع دیگر 
شــناورها ارزان تر بودن آن ها در بستر زمان بوده 
است. در گذشته لنج های کوچک و بزرگ زیادی 
در بندرکنگ ســاخته می شد و برای ساخت انواع 
لنج ها نیاز به مجوز نبود. به همین دلیل نیز لنج های 
چهل تنی تا چهارصد تنی و گاها با حجم بیشــتر 
ساخته می شد. افراد با توجه به توانایی مالی خود 
به تنهایی و یا با مشارکت همدیگر لنج های بزرگ 
یا کوچک خریداری می نمودند. بیشتر شناروهای 
قدیمی بندرکنگ اعم از شناورهای حمل بار و صید 

 و صیادی، چوبی بوده و بــا قدرت بادبان حرکت 
 مــی کردنــد. معمــولا شــناورهای کوچک تر 
بادبان های کمتری داشــتند. لنج های بندرکنگی 
 که به ســفرهای هنــد، یمن و آفریقــا می رفتند، 
لنج های بزرگ چوبی و معروف به لنج های سفار 
بودند و ســه بادبان اصلی و یک بادبان اضافه هم 
 داشتند.) عبدالرضا راشدی، مصاحبه، 1398( حتی 
قایــق های بــزرگ بندرکنگی کــه از بندرکنگ 
دریانوردان را به بندر گوران در جزیره قشــم برای 
آغاز سفرهای دریایی می بردند هم با بادبان و پارو 
حرکت مــی کردند. لنج های چوبی کوچک تر که 
معمولا زیر صد تن بودند برای سفر دریایی کوچک 
 به کشــورهای حوزه جنوبی خلیج فارس استفاده 
 می شــدند و به ســفرهای دریایی کوتــاه، قطاع 
می گفتنــد. برخــی از ناخدایــان و دریانوردان 
بندرکنگی عادت به ســفرهای بزرگ نداشــتند و 
 ســفرهای کوچک به کشــورهای حوزه جنوبی 
 خلیج فارس برای بردن علوفه، دام زنده و غیره را انتخاب 
 مــی کردند. به همیــن دلیل نیز لنج هــای آن ها 
کوچک تر بوده و عایدات سفرشــان نیز نسبت به 
ســفرهای گپ دریایی کمتر بود. بنابراین لنج های 
چوبی این مزیت را داشــتند که افراد با جمع آوری 
اندک ثروتی در بستر زمان با مشارکت همدیگر لنج 

دار می شــدند و به تدریج افراد شریک در یک 
 لنج، خودشــان به تنهایی لنج مستقل خریداری 
مــی کردند و در بســتر زمان لنج هــای بزرگتر 
خریداری می نمودند. مکان ساخت شناور برای 
آن ها نیز بندرکنگ بود و به دستور خود صاحب 
 لنج و با توجــه به توانایی مالی او لنج ســاخته 
می شد. اگر در مدت زمان کارکرد یک لنج، شناور 
غرق هم می شد، فرد کاملا متضرر نمی گردید و 
با اندوخته خود و مشــارکت دیگر لنج داران لنج 
دیگری خریــداری می نمود. گاها لنج دارانی نیز 
بودند که بعد از غرق شدند یکی الی دو لنج بزرگ 
آن ها نظیر آقای حاج علی گلبت، دریانوردی را 
رهــا نمودند. با وجود این اقتصاد لنج های چوبی 
یک اقتصاد خرد بــود. دریانوردان بندرکنگی در 
 بستر زمان پی برده بودند که به چه صورت بتوانند 
لنج ســازی و لنج داری در بندرکنگ را برپا نگه 
دارند. اما شناورهای دیگر نظیر کشتی های فلزی 
نیاز به سرمایه و تخصص داشــت و دریانوردان 
و لنج داران زیــادی در بندرکنگ از جمله آقای 
حاج علی یوســفیان و غیره با مشارکت همدیگر 
اقدام به خرید کشتی های فلزی نظیر کشتی کنگ 
و ابن ســینا نمودند، کارکرد این کشتی های فلزی 
 خوب بود و به گفته آقای حاج علی یوسفیان این 

کشتی ها تا ســنگاپور هم برای آوردن پلیوت و 
مربع برای ســقف ســاختمان ها می رفتند. حجم 
چندلی که از آفریقا مــی آوردند هم زیاد بود، اما 
 این کشتی های فلزی نیاز به مدیریت فنی داشت و 
نمی توانست همانند لنج ها در خورهای سیمبارنگه 
رفته و چندل حمل نماید. چون عمق خورها آنقدر 
نبود که کشــتی بتواند در آن لنگر بیندازد و یا در 
خورها و شعبات اطراف آبادان و خرمشهر هم نمی 
توانست همانند لنج های کوچک وارد شود. نیروی 
فنی برای موتورخانه این کشتی ها لازم بود که برخی 
از افراد کنگی توانایی این کار را داشتند و صاحب 
کشتی می بایست حقوق ثابت به ملوانان می داد که 
این هم بار مالی زیادی بر دوش صاحبان شــناور 
بود. در لنج های چوبی روال به این صورت بود که 
از ســود لنج در یک سفر دریایی افراد با توجه به 
کارکرد لنج منتفع می شدند. اگر لنج نفع زیادی در 
یک سفر دریایی نمی برد، تمام افراد اعم از صاحب 
لنج و ناخدا و ملوانان در سود و ضرر لنج مشارکت 
داشــتند. اگر در اثر طوفان های دریایی و بخاطر 
غرق نشدن لنج، بخشی از محموله برای سبک شدن 
لنج به دریا ریخته می شد هم صاحب بار اعتراض 
زیادی نمی کرد. چون جــان ملوانان در اولویت 
بوده اســت. کشــتی های فلزی که در بندرکنگ 

 فعالیت کرده و صاحبان آن ها هم بندرکنگی بودند، 
کشــتی های کارکــرده ای بودند کــه از آبادان و 
 خرمشــهر خریداری می شــدند. به تدریج این

 کشــتی های فلزی در بندرکنگ فروخته شده و 
دوباره همان صاحبان کشــتی ها، لنج های چوبی 
خریداری نمودنــد و دریانوردی خــود را ادامه 
دادند. به تدریج شــناورهای بادبانی، دارای موتور 
شــده و هم با موتور کار می کردند و هم بادبان به 
کمک موتور می آمد. به تدریج با نصب موتورهای 
با اســب بخار بیشتر، بادبان ها از لنج های چوبی 
حذف شــد. با موتور دار شدن لنج های چوبی و 
ســفرهای متعدد دریایی که به هند و آفریقا و یمن 
می رفتند، توان رقابت با کشــتی های فلزی را نیز 
پیدا کردند. چون در سال به جای یک سفر دریایی، 
دو الی سه سفر دریایی می رفتند. لنج های چوبی 
نزدیک به یک ســده کارکرد داشته و دارند. پس 
از کار افتــادن نیز از چوب آن ها برای ســاخت 
درب و پنجره ها، ســقف خانه و مکان های دیگر 
استفاده می شده است. درب و پنجره های زیادی 
در بندرکنگ و منازل کنگی از چوب ساج ساخته 
شده که بیش از یکصد ســال کاربرد داشته است. 
تیرهای چوبی داخل لنج ها نیز در سقف خانه ها 
استفاده شده است. بنابراین لنج های چوبی کاملا 
با طبیعت سازگاری داشــته و پس از اسقاط نیز 
 از چوب های آن اســتفاده زیــادی می گردد. اما 
لنــج های فایبرگلاس و کشــتی هــای کوچک 
فلزی، بعد از اتمام مدت کارکرد آن ها، نمی شــود 
از اجزای آن ها به طور کامل اســتفاده کرد. البته 
کشتی های فلزی هم بخش داخلی آن دوباره مورد 
استفاده اســت.لنج های چوبی زیادی وجود دارد 
 که بعد از تمام شــدن زمان اســتفاده از آن ها، در 
فلکه های شهرهای جنوبی ایران و از جمله فلکه 
لنج بندرکنگ خودنمایــی می کند و زینت دهنده 
مبلمان شــهری بندری ایران می باشــد. در حال 
حاضر نیز لنج های چوبی مزایای زیادی نسبت به 
بسیاری از شناورها دارد. گردشگران همواره تمایل 
دارند شیوه ساخت لنج های چوبی را به عینه ببینند 
و مورد بازدیــد قرار دهند. در بندرکنگ لنج های 
چوبی در حال حاضر نیز ساخته می شود و اگر این 
لنج ها به منظور گردشگری دریایی ساخته شود، 
باعث رونق گردشــگری دریایی از یکسو و رونق 
لنج ســازی از سوی دیگر می گردد. موانع زیادی 
برای ســرمایه گذاری در زمینه ساخت لنج های 
چوبی وجود دارد که مهمترین آن گران بودن چوب 
و به ویژه چوب ساج می باشد، اما لنج های چوبی 
می توانند کارکرد خوبی در زمینه صید و صیادی و 
حمل بار داشته باشند و دوام آن ها و کارکرد بلند 
مدتشان این نوید را به صاحب لنج ها می دهد که 

بتوانند در این زمینه سرمایه گذاری نمایند. 

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

گروه های جهادی به میدان مقابله با ویروس کرونا بیایند 
  گروه خبر // امام جمعه رودان با بیان اینکه نیازمند حضور گروه های 
جهادی در میدان مقابله با ویروس کرونا در رودان هستیم، گفت: حضور 
ایــن نیروها باعث دلگرمی مردم و کمک حــال کادر درمان و بیماران 

است. 
حجت الاســلام مهدی دری با بیان اینکــه نیازمند حضور گروه های 
جهادی در میدان مقابله با ویروس کرونا هستیم، اظهار کرد: همان طور 
که نیروهای جهادی و فرزندان انقلاب در صحنه های گوناگون شبانه و 
روز در کنار مردم  حضور داشتند، امروز هم که درگیری کشور، استان 
و به ویژه شهرستان را با ویروس کرونا داریم، نیازمند حضور بیشتر این 
نیروها در میدان هستیم.وی در ادامه با اشاره به اینکه هم اکنون وضعیت 
شهرستان به لحاظ شیوع ویروس منحوس کرونا حاد است، لازم است 
نیروهای جهادی در عرصه و میدان، حضور بیشــتری داشته باشند و 
کمک حال کادر درمانی و بیماران ما باشــند.دری تصریح کرد: بنا بر 
گزارش ها اعلام شــده ظرفیت بیمارستان امام علی علیه السلام رودان 
تکمیل است و بیماران بسیاری نیز تحت قرنطینه خانگی هستند که لزوم 
کمک رســانی به بیماران و کادر درمان امروز بیش از هر زمان دیگری 
احساس می شود.وی با دعوت از نیروهای داوطلب و جهادی از خیرین 
نیز برای مشــارکت در این امر دعوت کرد و گفت: باید در این موقعیت 
حساس به یاری کادر درمان شتافت و با تامین برخی اقلام مورد نیز در 
رسیدگی به بیماران نیز تعجیل کرد.به گزارش فارس ؛ امام جمعه رودان 
خاطر نشان کرد: بر همین اساس دفتر امام جمعه به عنوان یک پایگاه 
برای کمک رسانی به بیماران در نظر گرفته شده است و تلاش خواهد 
شــد از همین پایگاه  اقلام و مواد غذایی مورد نیز بیماران تامین و در 

اختیار آنها قرار داده شود.

نخستین برداشت پنبه در جاسک آغاز شد
  گروه خبر //  مدیر تعاون روســتایی هرمزگان از نخستین برداشت 
پنبه در ســطح 300 هکتار از مزارع شرکت ســهامی زراعی جگین 
شهرستان جاسک خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ، سیروس اسدپور 
در کمیته تشــکل های این ســازمان اظهار کرد: کار برداشت بصورت 
مکانیزه از طریق یک دستگاه کمباین انجام می شود.وی افزود: برداشت 
این محصول از نیمه مردادماه آغاز شــده است تا نیمه شهریورماه ادامه 
دارد و پیش بینی می شــود 600 تن محصــول وش پنبه از مزارع پنبه 
شرکت برداشت شود.اســدپور با بیان اینکه دانه پنبه دارای ۲0 درصد 
روغن بوده و در جهان بعد از ســویا مهمترین دانه روغنی است، گفت: 
امسال برای نخستین بار کشت این محصول در شهرستان جاسک انجام 
شد و باتوجه به محدودیت ها از عملکرد متوسطی برخوردار بوده است.
مدیر تعاون روستایی هرمزگان با اشاره به کاربرد دانه های پنبه در صنعت 
نساجی، استفاده دارویی، تور های ماهیگیری، فیلتر قهوه و چای و نیز 
تولید روغن افزود: کنجاله پنبه نیز بعد از روغن کشی با داشتن 36 تا ۴8 
درصد پروتئین برای خوراک دام مورد استفاده قرار می گیرد.وی افزود: 
عمده پنبه تولیدی شهرستان به کارخانه های خارج از استان از جمله، 
کارخانه  پنبه کاران زرین دشــت ارسال می شود.مدیر تعاون روستایی 
 هرمزگان اظهار امیدواری نمود درســالهای آینده شاهد توسعه سطح 
زیر کشــت مکانیزه پنبه با فراهم آوردن مقدمات لازم باشیم.شــرکت 
ســهامی زراعی جگین با 570 نفر عضو در 70 کیلومتری شهرستان 

خبری

 سند  مالکیت خودرو سواری استیشن هیوندا پلاک 27196 قشم شخصی مالک : احمد اسلامی   
شماره شاسی خودرو  712591  شماره موتور 5239143 مدل 2006 رنگ سفید مفقود و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد

مفقودی  نوبت اول



امام  محمد تقی )ع( : گذشت زمان پرده از روی رازهای نهفته برمی دارد
) روضه بحار ج 2 ص 365(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                 09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد             09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

پنجشنبه 21 مرداد 1400
3 محرم 1443
سال بیستم شماره 3673

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.ir : اینستاگرام

  گــروه خبر // رئیس پلیــس امنیت اقتصادی 
هرمزگان از کشف ۶۴ تن نهاده دامی احتکاری 
به ارزش۲میلیارد ریال در شهرستان بندرعباس 

خبر داد.
   حسین خلیلی اظهار داشت: ماموران پلیس امنیت 
اقتصادی با اشــراف اطلاعاتی از احتکار نهاده های 
دامی در یکی از محورهای شهرستان مطلع و پیگیری 
 موضــوع را به صــورت ویژه در دســتور کار قرار

 دادند.
  وی افــزود: پس از هماهنگی بــا مراجع قضائی، 
ماموران با تشــکیل اکیپی به محل مورد نظر اعزام و 

در بازرســی از انبار مورد نظــر 6۴ تن نهاده دامی 
احتکاری را کشف کردند.

  به گزارش  مهر، رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان 

بــا بیان اینکه متهم، نهاده های دامی را به قصد گران 
فروشــی احتکار کرده بود، تصریح کرد: برابر اعلام 
کارشناســان ارزش محموله کشف شــده ۲ میلیارد 
ریال برآورد شــده است.سرهنگ خلیلی با اشاره به 
دســتگیری یک متهم در این عملیات و تحویل وی 
به مراجع قضائی، خاطرنشان کرد: پلیس برابر قانون 
با مجرمان و مخلان امنیت اقتصادی جامعه برخورد 

خواهد کرد.

گروه خبر // مدیر کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان از پهلودهی ســومین  فروند 
کشــتی نهادهای دامی حامل 55 هزار 
تن سویا در بندر شهید رجایی خبر داد 
و گفت: یک فروند کشتی  دیگر با ظرفیت 
۶۶ هزار تن ذرت نیز طی هفته آینده در 

این بندر پهلو خواهد گرفت.
   به گزارش خبرنــگار دریا ، » علی رضا 
محمدی کرجی ران« بــا بیان اینکه علاوه 
بر کشــتی های حامل کالاهای اساســی ، 
از ابتدای ســال تا کنون 3 فروند کشــتی 

 ویژه نهادهای دامی  در بندر شــهید رجایی 
پهلو دهی شده اســت اظهار داشت: کشتی 
اول حامــل 66 هــزار تن جــو، دومین 
کشــتی نیز با ظرفیت 66 هــزار تن ذرت 
 و با احتســاب کشــتی کــه 19 مردادماه  
پهلو دهی و حامل 55 هزار تن سویا دیگر 
است مجموع کشتی های نهاده های دامی به 

3 فروند رسید .
   وی اضافه کرد: کشتی چهارم نیز حامل 66 
هزار تن ذرت در لنگرگاه بندرعباس مستقر 
است که با سپری شــدن  فرآیند اسنادی و 

الزامات بهداشــتی  طی هفته آینده دراین 
بندر پهلو خواهد گرفت . مدیر منطقه ویژه 
اقتصادی بندر شهید رجایی با بیان اینکه  6 
پست اسکله با عمق 1۴ متر ویژه کشتی های 
حامل کالاهای اساسی  در نظر گرفته شده 
است تاکید کرد : کشتی های حامل کالاهای 
اساســی و نهادهای دامی و کشاورزی در 
اولویت تخلیه و تخصیص تجهیزات بندری 

قراردارند .
   محمدی کرجی ران خاطر نشــان کرد: از 
مجموع انبارهای مسقف موجود در این بندر 

90 درصد به کالاهای یاد شــده تخصیص 
 داده شــده که ۴ بــاب آن ویــژه انبارش 
نهاده هــای دامی و 11 بــاب دیگر برای 
نگهداری کالاهــای خوراکی در نظر گرفته 
شــده اســت . به گفته مدیــر کل بنادر و 

دریانوردی هرمزگان  تخلیه کالاهای اساسی 
با دو رویه حمل یکسره و حمل مستقیم به 
 انبارها انجام می شود و برای تسهیل در حمل 
 کالا هــا از ظرفیت حمل و نقــل ریلی و 
جاده ای بصــورت همزمان اســتفاده می 

امین درساره ســرویس شهرستان// 
رســانه ها با اطلاع رســانی و آگاهی 
بخشی خود، نقش مهمی را در جامعه 
ایفا می کنند و نقش این قشر در توسعه 
و پیشرفت شهرستان انکارناپذیر است. 
   به گزارس خبرنگار دریا، حجت الاسلام 
والمســلمین شــعیب صالحی امام جمعه 
شهرستان بندر خمیر در دیدار با خبرنگاران 

این شهرســتان که بمناسبت روز خبرنگار 
برگزار شــده بود با بیان این مطلب افزود: 
خبرنــگاران مجاهــدان واقعی ســنگر 
اطلاع رســانی، فکر و اندیشــه در جامعه 

هستند.
   ایــن حرفه یکی از حرفــه های مهم و 
تاثیــر گذار در جامعه اســت و عملکرد، 
تلاش و تدبیر شما خبرنگاران، برای مردم 

و نظام قابــل ارزش و صاحب اثر مهمی 
 خواهد داشــت. وی در ادامه با بیان اینکه 
حرف ها و مطالباتی که از سوی این قشر 
بیان می شود باید جدی گرفته شود، افزود: 
هر چه این قشــر بیشــتر دیده و حمایت 
شوند، می توانند مدیران و مسئولان را در 
خدمت  رســانی بهتر به مردم کمک کنند. 
امام جمعه بندرخمیر همچنین با بیان اینکه 

مظلومیت این قشر در شهرستان بی بدیل 
و عجیب است، خاطرنشان کرد: بنده بارها 
پیگیر رفع مشــکلات خبرنگاران بوده و 
در چندین نشســت با مدیران شهرستان 
مشکلات و نیازهای خبرنگاران و اصحاب 
رسانه با مســئولان  را مطرح کردم.  امام 
جمعه شهرســتان خمیر ادامه داد: در حال 
حاضر ایجاد یک فضای فیزیکی مناسب  

جهت انجــام فعالیت های تولید و محتوای 
خبری، خبرنگاران در شهرستان احساس 
می شــود. وی همچنین گفت: شهرستان 
بندرخمیر از جمله شهرستان هایی است که 
در حوزه های مختلف از جمله اقتصادی و 
فرهنگی دارای ظرفیت های خوبی است 
اما آنچه حق شهرســتان اســت به خوبی 
 ادا نشده لذا شــما خبرنگاران و رسانه ها 
مــی توانید با قلم خــود در این حوزه ها 
یاریگر توســعه شهرستان باشــید. قابل 
ذکر اســت در پایان این نشست صمیمی، 
خبرنگاران مشکلات و مطالبات خود را با 
امام جمعه این شهرستان در میان گذاشتند.

فرماندار  شهرستان//  سرویس  گلستانی  قاسم 
پارســیان همزمان با ۱۷ مرداد روز خبرنگار، از 

خبرنگاران این شهرستان تجلیل کرد.
    بــه گزارش خبرنــگار دریا، مجتبــی رضاپور، 
فرماندار شهرستان پارسیان در این مراسم با تبریک 
روز خبرنــگار، گفت: امروز بــه دلیل وضع موجود 
کشور و تحریم ها، شور و نشاط سابق وجود ندارد.

 وی گفت: قلم زدن اشــتباهی برخی از خبرنگاران 
مــي تواند مردم را ناامیدتر کند، وقتی امید در جامعه 

نباشــد زندگی وجود نخواهد داشت، لذا در وضعیت 
کنوني مي بایست امید به فردا را زنده تر کنیم.

  فرماندار پارســیان، با قدردانــی از پیگیری براي 
ســد بردول، شبکه بهداشــت و ... گفت: قلم همین 
خبرنگاران اســت که مشکلات را به گوش مسئولین 
استانی می رســاند تا اعتبارات جهت رفع مشکلات 
فراهم شــود، امیدوارم در زمینه های دیگر نیز ورود 
کنند و همراه باشند تا مشکلات به نوعي کاهش یابد.

مجتبی رضاپور در خصــوص کرونا گفت: همه باید 

واکســینه شــوند تا بتوانیم از این وضعیت خطرناک 
بیماری رهایی پیدا کنیم. عبدالرضا شــیبانی رئیس 
اداره ارشاد شهرستان گفت :خبرنگاران در شهرستان 
پارسیان توسط خانه مطبوعات که یک تشکل مستقل 

است اداره می شود.  
   قاسم گلســتاني نماینده خانه مطبوعات شهرستان 
پارسیان از نبود دکه مطبوعاتي در سطح شهر پارسیان 
انتقاد کرد و گفت: دکه هاي مطبوعاتي در سطح شهر 
به خواربارفروشــي تبدیل شده اند ؛  امیدوارم  شورا 

و شهردارجدید فکری برای این معضل نمایند .وي از 
فرماندار درخواست کرد تا قبل از زمستان نسبت به 
هدایت آب سد بردول تمهیداتي اتخاذ نمایند تا مردم 
دغدغه ي تهدید سیل نداشته باشند .قاسم گلستاني 
گفت :خبرنگاران با تعامل خوبشان مي توانند خیلي 
از معضلات و مشکلات شهرستان را با ارائه راهکار 
اصولي به مدیران یادآوري و در پي رفع مشــکلات 

باشند. 
  گلســتاني همچنین از تدابیر متولیان امر در جهت 
واکسیناســیون خبرنگاران شهرســتان تشکر کرد.

درپایان فرماندار شهرستان از کلیه خبرنگاران حاضر 
درجلسه تجلیل نمود .

امام جمعه بندرخمیر: 

نقش خبرنگاران در توسعه بندرخمیر انکارناپذیر است 

تجلیل فرماندار پارسیان از خبرنگاران این شهرستان 

تاب آوری در فرهنگ لغات، توانایی بازیابی، بهبود ســریع، 
تغییر، شــناوری، کشســانی و همچنین خاصیت فنری و 

ارتجاعی ترجمه شده است. 
   واژه تاب آوری اغلب به مفهوم »بازگشــت به گذشــته« مورد 
استفاده قرار می  گیرد. این اصطلاح در اوایل قرن 17 از ریشه لاتین 
»resilio« به معنی »جهش به عقب« وارد زبان انگلیسی شد. در 
دهه ۲000 مفهوم تاب آوری به طور گســترده در شاخه کاهش 
خطرپذیری سوانح طبیعی به کار گرفته شد. مفهوم تاب آوری بیشتر 
 در برخورد با ناشــناخته ها  و عدم قطعیت ها به کار برده می  شود. 
تــاب آوری قدرت گروه ها و جوامع برای انطباق با فشــارهای 
خارجی و تخریب هایی است که در نتیجه ی تغییرات اجتماعی، 
سیاســی و…به وجود می آید. اما تاب آوری شــهری توانایی 
سیستم های شهری برای پاســخگویی به تنش ناشی از سوانح و 
بازســازی سریع پس از آن تعریف می  شود. این توانایی، ظرفیت 
و شــرایط ذاتی سیستم را شامل می  شود و جذب اثرات بحران و 
کنار آمدن با بلایا را تسهیل می کند. سیستم ها و جوامع شهری باید 
قادر به مقاومت در برابر استرس و زنده ماندن، انطباق و برگشت 
 به حالت اولیــه قبل از بحران و بلایا باشــند. ظرفیت و توانایی 
 برای انجــام این کار را تاب آوری شــهری گویند. طبق تعریف

 UN-Habitat تاب آوری شــهری ظرفیت سیستم شهری در 
جذب و بهبود ســریع بعد از بحران اســت.امروزه جهان در حال 
 تجربــه کردن بحران هــای مختلف به صورت همزمان اســت. 
بحران های محیط زیستی ترافیکی، اجتماعی و ... که تصمیم گیران 
حوزه شهری را مجبور می کنند که به صورت اضطرای در بسیاری 
از این معضلات و موضوعات پیچیده ورود جدی داشته و نسبت 
به حل آن اقدامات لازم را انجام دهند. اینکه شــهر بتواند بهترین 
راهکار را در کمترین زمان ممکن بــرای رویارویی با معضل به 
وجود آمده داشته باشد، همان تاب آوری در برابر نارسایی ها است.
افزایش تاب آوری در مواجهه با بحران های به وجود آمده برای 
زندگی شــهری،مهم ترین راهکار است و در حال حاضر بشر در 
بررســی های خود به این جمع بندی رسیده که باید تاب آوری 
خود را برای مقابله با تغییرات اقلیمی و بحران های ناشــی از آن 
افزایــش دهد. در واقع موضوع تاب آوری بازگشــت به جریان 
زندگی است و اینکه چگونه می توان بعد از بروز تغییرات اقلیمی 
و ایجاد سکونت گاه های جدید که هیچ گونه ارتباط مشخص و 
 سازمان یافته ای با سکونتگاه های با سابقه ندارند بر مشکلات و 
 بحران های جدید غلبه کرد.زیرا که حلقه مفقوده زندگی شهری امروز، 
تاب آوری اســت و می توان این حلقه مفقوده را در حوزه های 
مختلف سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی مطرح و راهکارهای 
مختلفی را برای آن طراحی و تعریف کرد. ضرورت اســتفاده از 
ابزارهای مشارکتی، ظرفیت های جامعه مدنی و خودآگاهی های 
 فردی، به منظور افزایش تاب آوری در برابر مشکلات احتمالی در 
 ســکونت گاه های غیررســمی اهمیــت زیــادی دارد چرا که 
تاب آوری مفهوم جدیدی در طراحی شــهری است که رویکرد 
اصلی آن طراحی با آســیب پذیری کمتر و انعطاف پذیری بیشتر 
برای شهر ها در برابر تنش ها و حوادث است به گونه ای که یک 
شهر تاب آور، شهری آماده است که در مواقع اضطراری به سرعت 
 به شــرایط جدید پاسخ داده و با کمترین آسیب به کار خود ادامه 
می دهد.به زبان ساده تاب آوری شهری به مجموعه اقداماتی گفته 
 می شود که سیستم، جامعه، فرد و خانواده و غیره بتوانند چالش ها و 
تنش های حاصله بر سیســتم را مهــار و مدیریت کنند و ضمن 
جلوگیری از ضرر و زیان حداکثری آن را به حداقل ممکن کاهش 

دهند در این فرایند ترمیم، بازسازی و بازنده سازی آنچه که تحت 
تاثیر قرار گرفته الزامی است. متاسفانه با وجود اهمیت آن مدیریت 
شــهری زیاد در شناساندن و اهمیت به آن قوی عمل نکرده اند و 
بعضا در هنگام وقوع حوادث شهرها خسارات بیشتری را متحمل 
می شــوند. شهرداریها نقشــی کلیدی در جامعه بازی می کنند و 
مسئولیت نگهداری و توسعه زیر ســاخت ها را برعهده داشته و 
خدمات اساسی و ضروری را برای جامعه فراهم می کنند. توانایی 
شــهرداری ها  نقش اساسی در تداوم عملکرد در زمان مواجه با 
بحران ها، تاثیــر قابل توجهی بر مدت زمانی رفع بحران ها دارد 
و در صــورت تداوم تاب آوری شــهرداری هــا در برابر چالش 
هــا و بحران ها جوامع نیز توان مقاومــت در مقابل بحران ها را 
خواهند داشــت لذا تاب  آوری شهرداری ها در برابر چالش ها و 
بحران ها امری حیاتی است و این تاب آوری موجب تضمین بقای 
خود و جامعه خواهند شد. امروزه مهمترین محدودیت برای حل 
 مسایل روز افزون شهری هزینه های سنگین خدمات و ناکارآمدی 
خدمات رســانی بویژه درکشورهای در حال توسعه است. فقدان 
منابع پایدار و مستمر، همچنین نبود نظام کارآمد مدیریت و برنامه 
ریزی هزینه اســت که در نهایت به عدم موفقیت چشم اندازهای 
پیش بینی شده شهری و نارضایتی شهروندان منتهی می شود. در 
این راستا بررسی های بیشتر جهت پایداری درآمد و ایجاد کیفیت 
مناسب زندگی برای شهروندان، همچنین نگاه نو به منابع درآمدی 
پایدار در شــهرداری ها، متضمن آینده روشن برای شهرها جهت 
 توسعه وتحقق شهری ایده آل است. در واقع برای رسیدن به یک شهر 
تاب آور  نمی توان توسعه شهری را فقط به معماران و مهندسان سپرد 
و باید اقشار دیگر جامعه از جمله اقتصاددانان، جامعه شناسان و 
پزشکان و ... را که در زندگی شهری نقش های مهمی ایفا می کنند، 
در این فرآیند باید حضور داشته باشند. اهمیت نقش شهرسازان، 
معماران و مهندسان بر هیچ کس پوشیده نیست و نباید نقش این 
افراد در شهرســازی کاهش پیدا کند اما باید دیگر متخصصان نیز 
در کنار آنها برای ایجاد شــهرهایی زیبا وتاب آور حضور داشته 
باشند. مشکلات شهری و عدم تاب آوری منحصر به کشور ایران 
نیســت و باید برنامه های توسعه و تاب آوری شهری با تمرکز بر 
مسائل و مشکلات در شــهرهای ایران پیش برود. البته توجه به 
نمونه هایی از دیگر کشورها نیز می تواند به ایجاد دیدگاه درستی 
 در این زمینه کمک کند.لزوم ایجاد فضا برای ایفای نقش جوانان در 
 حوزه های شهری مهم میباشد اختلاف نسل ها و نبود درک مشترک بین 
نسل های مختلف موجب بروز برخی مشکلات شده است و باید به 
درک مشترک بین نسل های مختلف دست یابیم تا مسائل شهری 
را با مدیریت بهتری پیش ببریم.در پایان ذکر این نکته ضروریست 
که شهرها و مناطق شهری، نماینده سیستم های متراکم و پیچیده ای 
 از خدمات به هم پیوسته هستند. شاخص هایی که شهر را مطلوب 
می ســازند نظیر ســاخت و ســاز، معماری، جمعیت، مکانهای 
اجتماعی و ... آنها را در معرض ریســکهای بالایی نســبت به 
مخاطرات طبیعی و غیر طبیعی قرار می دهند و میبایست مدیران و 
برنامه ریزان شهری در شهرهای  استان هرمزگان و  بخصوص شهر 
بندرعباس به عنوان بخشی از یک آرمان، راهبردها و سیاستهایی 
را برای پرداختن به هر یک از این مســائل ایجاد نموده تا شهرها 
را بــا هر اندازه و هر هویتی در مقابل بلایا و حوادث، تاب آورتر، 
ایمن تر و قابــل زندگی نمایند که این مهم محقق نمی گردد مگر 
در ســایه بهره گیری از آخرین دستاوردها و دانش نوین بویژه در 
زمینه مدیریت شــهری و آمادگی در برابر بروز حوادث و بحرانها 
و افزایش تعاملات، که این مهم در کشــور ایران که جزء ده کشور 
حادثه خیز می باشد، اهمیت بیشتری داشته و مسئولیتی دو چندان 

بر دوش برنامه ریزان  و مدیران شهری گذاشته است.

شهر تاب آور چگونه شهری است؟
یادداشت

رئیس پلیس امنیت اقتصادی هرمزگان خبر داد

کشف ۶۴ تن نهاده دامی احتکاری در بندرعباس

مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان خبر داد

پهلودهی سومین فروند کشتی حامل نهاده های دامی 
علی عامری سیاهویی کارشناس ارشد حقوق عمومیدربندر شهید رجایی 
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گروه گزارش //  اداره امور شــعب 
یاری  به  هرمزگان  استان  ملی  بانک 
دانش آموزان بی بضاعــت آمده و با 
اهداء پنجاه دستگاه گوشی هوشمند 
بــه ارزش ۲میلیارد ریــال به این 
دانش آموزان، قدمی در جهت آموزش 

آنها برداشته است. 
  رییــس اداره امور شــعب بانک ملی 
اســتان هرمزگان در مراسم اهداء پنجاه 
دستگاه گوشی هوشمند به دانش آموزان 
بی بضاعت تحت پوشــش کمیته امداد 
گفت: در شــرایطی که جهان با ویروس 
منحوس کرونا درگیر شده است و ایران 
نیز تحــت تاثیر آن قرار گرفته اســت، 
بخش های مختلفــی باید مورد حمایت 
قرار گیرند که یکی از بخش ها، آموزش 
و پرورش و تحصیل دانش آموزان است. 
عبداله آبســواران افزود: بحث آموزش 
دانش آموزان با وجود ویروس کرونا نباید 
تعطیل می شد و در این بخش آموزش و 
پرورش و کمیته امداد عملکرد خوبی از 
خود ارائه نمودند. آبسواران اظهارداشت: 
در هر شــرایطی نباید موضوع آموزش 
دانش آموزان تعطیل شود و و این مسیر 
بایــد ادامه پیدا نماید کــه در این زمینه 
بخش های  توســط  زیادی  تلاش های 
مختلف انجام شد تا بحث آموزش تعطیل 
نشــود و هیچ دانش آموزی از تحصیل 
باز نماند. وی خاطرنشــان کرد: در راه 
آموزش مجازی مشکلات زیادی در سر 
راه دانش آموزان و معلمین قرار داشــت 
که از جمله آن می توان به نبود گوشــی 
هوشــمند و تبلت برای دانش آموزان و 
نبود زیرساخت اینترنت در برخی مناطق 
اشاره کرد که باعث شــده بود آموزش 
با مشــکلاتی مواجه شــود. آبسواران 
ادامــه داد: همت بلنــدی در آموزش و 
پرورش اتفاق افتــاد تا آموزش تعطیل 
نشــود و نهادهای حمایتی هم مشارکت 
کردند تا دانش آموزان بتوانند به تحصیل 
خود ادامه دهند و این مســیر به خوبی 
طی شــود و آموزش در مســیر خود 

ادامه پیدا نمایــد. وی عنوان کرد: ما هم 
در مجموعه بانک ملی استان هرمزگان 
بر خود واجب دانســتیم کــه در بحث 
آمــوزش دانش آمــوزان ورود کرده و 
برای تعدادی از دانش آموزان بی بضاعت 
گوشی هوشــمند تهیه کرده و در اختیار 
آنها قرار دهیم. این مســوول اضافه کرد: 
امیدواریم دانش آموزان از این گوشی ها 
به خوبی اســتفاده نمایند و به امورات 
درسی خود برسند و این کاری که انجام 
شده است در راستای مسوولیت اجتماعی 
بانک بوده اســت. آبســواران بیان کرد: 
بانک ملی اســتان هرمزگان تاکنون در 
راستای مســوولیت های اجتماعی خود 
در زمینه های مختلفی ورود کرده اســت 
که از جمله آن می توان به ســاخت سه 
مدرسه در استان، مسجد و ... اشاره کرد 
و این مســیر ادامه خواهد داشــت. وی 
با اشــاره به اینکه بانک ملی همواره در 
کنار آموزش و پــرورش و کمیته امداد 
امام خمینی)ره( اســت اظهارکرد: ما در 
راستای مسوولیت اجتماعی خود در کنار 
این دو نهاد هستیم و با ساخت مدرسه و 
اهداء تبلــت در کنار آموزش و پرورش 
و با پرداخت تســهیلات قرض الحسنه 
به مددجویان کمیته امــداد در کنار این 
نهاد هستیم. آبســواران در پایان گفت: 
امیدوارم مسیر برای انجام کارهای خیر و 
مسولیت های اجتماعی همچنان برای ما 
هموار باشد و این کارها را بتوانیم ادامه 
دهیم. در ادامه مدیرکل کمیته امداد امام 
خمینی)ره( استان هرمزگان اظهارداشت: 
توجه به امر آموزش دانش آموزان مستعد 
و بی بضاعت از اهمیت ویژه ای برخوردار 
اســت و ما در این مــدت که ویروس 
منحوس کرونا کشور را فرا گرفته و بحث 
آموزش را درگیر خود کرد، تلاش کردیم 
که به حوزه تعلیم و تربیت کمک نماییم. 
جلیل تراهی افــزود: ما اعتقاد داریم که 
اگر قرار است زنجیره فقر در جامعه قطع 
شود باید دانش آموزان بی بضاعت اکنون 
در آینده بر کرسی های مناسب قرار گیرند 
تا تصمیم های خوبی گرفته شود. تراهی 
عنوان کــرد: به همین دلیــل نباید هیچ 

دانش آموز مستعدی به خاطر فقر و نیاز 
مالی از تحصیل باز بماند و شرایط باید به 
گونه ای رقم بخورد که همه به علم اندوزی 
و تحصیل دسترســی داشته باشند. وی 
گفت: مجموعه کمیتــه امداد همواره در 
کنار آموزش و پرورش قرار داشته است 
تا اتفاقات خوبی رخ دهد و شاهد باشیم 
ســطح آموزش و پــرورش ارتقاء پیدا 

نماید. 
  تراهی با تقدیر از مجموعه بانک ملی 
اســتان و در راس آن رییس این بانک 
خاطرنشان کرد: بانک ملی حرکت زیبایی 
بی بضاعت  برای دانش آموزان مســتعد 
انجام داده است و باید چنین کارهایی در 
جامعه که روحیه انفاق، ایثار و احسان را 
در جامعه ترویج می کند افزایش یابد. وی 

در پایان بیان کرد: خوشبختانه در حوزه 
افزایش  شاهد  اجتماعی  مسوولیت های 
مشارکت دســتگاه های مختلف هستیم 
که بانک ملی نیز در این حوزه به خوبی 
فعالیت کرده اســت. مدیر کل آموزش و 
پرورش استان هرمزگان نیز در این آیین 
عنوان کرد: با شــیوع ویروس منحوس 
کرونا مشــکلات زیادی در بخش های 
مختلف بــه ویژه در زمینــه آموزش و 
تحصیل دانش آموزان ایجاد شــد. ایرج 
بیت الهی گفــت: در هیچ حوزه ای برای 
مقابلــه با این ویــروس آمادگی وجود 
نداشت و از اسفند سال 98 که ویروس 
کرونا در کشــور شناسایی شد، از پنجم 
اســفند خانواده ها مانع حضور فرزندان 
در مدرسه شــدند و این امر باعث شد 

که معلمان از هشــتم اسفند آموزش را 
بــه فضای مجازی منتقــل کردند تا در 
تحصیل دانش آموزان خللی ایجاد نشود. 
بیت الهی خاطرنشان کرد: در ابتدای شیوع 
این ویروس، هیــچ کس تصور نمی کرد 
که تا این زمان شــیوع ایــن ویروس 
ادامه داشته باشــد و اکنــون که نزدیک 
به دو سال از شــیوع ویروس کرونا در 
جهان می گذرد مشــخص نیست که تا 
چه زمانی این ویــروس وجود خواهد 
داشــت. وی اظهارداشت: در این مدت 
معلمــان از روش هــای خودجوش و 
خلاقانه ای بــرای آموزش دانش آموزان 
استفاده کردند تا آموزش و تحصیل پیش 
برود و این مهم تعطیل نشــود. بیت الهی 
ادامــه داد: حضــور ادارات مختلف در 

کنار آمــوزش و پــرورش قوت قلبی 
برای ما بود که بتوانیم مســیر آموزش 
را ادامــه دهیــم و حمایت های مادی و 
معنوی آنها به دانش آمــوزان آنها را به 
ادامه تحصیل امیدوار کرد.وی در پایان با 
تقدیر از حمایت های بانک ملی در زمینه 

آمــوزش و تحصیل دانش آموزان گفت: 
خوشبختانه بانک ملی تاکنون در زمینه 
آموزش دانش آمــوزان یاریگر این نهاد 
بوده است و با ساخت مدرسه و اکنون با 
دانش آموزان  به  اهدای گوشی هوشمند 
بی بضاعت به مسوولیت اجتماعی خود به 

بانک ملی به یاری دانش آموزان بی بضاعت شتافت 

اهدای 50 دستگاه گوشی هوشمند به دانش آموزان بی بضاعت هرمزگانی
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